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متاسفم یک مربی کوچک را 

سرمربی تیم کرده اند
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مطلوب رسیده است

امیر سرتیپ واحدی :هر اقدام 
تجاوزکارانه ای را در نطفه خفه می کنیم

قول مساعد سفیر ترکمنستان برای 
تسریع در صدور ویزای بلند مدت تجاری 
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آفرین بر هر که باشد
 پاسبان فارسی

« صفحه 8

یادداشت

معصومـه طاهری / جامعه شـناس: چندی پیش یکی 
از دوسـتان کـه در فرانسـه مشـغول بـه تحصیل اسـت مطلب 
جالبـی را در کانـال خود گذاشـته بود: ما که همیشـه در ایران 
بـا عبـارات انگلیسـی آشـنا بودیـم و به قـول دوسـتمان حتی 
متـرادف save را به فارسـی نمی دانسـتیم، اینجا گاهی انجام 
ابتدایی تریـن کارهـا بـا رایانه وقـت زیادی از مـا می گیرد چون 
بایـد جسـتجو کنیم که مثـا paste به فرانسـوی می شـود 
coller و... خاصـه کلـی از دسـت فرانسـوی ها شـاکی بودم 
که چرا زبان رایانه هایشـان انگلیسـی )زبان علمی بین المللی!( 
نیسـت... ایـن حس در مـن برقرار بـود تا این که در سـفری به 
هلنـد، در فرودگاه آمسـتردام، نیاز اضطـراری به نت پیدا کردم 
و موفـق بـه اتصال بـه نت فرودگاه نشـدم؛ فضایـی در فرودگاه 
بـود کـه رایانه هایی برای اسـتفاده مسـافران با نت بـود. نیاز به 
یـک تماس داشـتم و تنهـا راه رفتن به صفحه پیـام جی میلم 
بـود. خیلـی راحـت بایـد می نشسـتم و جـی میل را جسـتجو 
می کـردم و بـا رمـز و ... وارد صفحـه ام مـی شـدم. امـا همیـن 
فراینـد سـاده کلـی طول کشـید، چرا؟! چـون آنجا هـم مانند 

فرانسـه زبان همه ....

ایران از پیشتازان تولید پهپاد در جهان است
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ژنرال صهیونیست:

اسلاو ومیر کولتون:

فرمانده منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش:

« صفحه3

حجم 3 میلیارد دلاری تجارت
 بین ایران و ارمنستان

مناقصه شماره  24-1402
یک شرکت در نظر دارد تامین، متریال، ساخت و نصب قفسه بندی انبار مغزه بهاباد، مطابق شرح خدمات خود را از طریق تشریفات قانونی 

در مناقصه عمومی دو مرحله ای با شرایط ذیل به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.
1- موضوع مناقصه: تأمین متریال، ساخت و نصب قفسه بندی انبار مغزه بهاباد، مطابق مشخصات فنی مندرج در اسناد و جزئیات پیوست؛  

۲- محل تحویل: استان یزد؛     
 3- مبلغ برآورد قرارداد: 50.000.000.000 )پنجاه میلیارد( ریال؛         4- مدت قرارداد: 90 روز تقویمی؛
۵- مبلغ تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار: ۲.۵00.000.000 )دو میلیارد و پانصد میلیون( ریال؛

6- زمان دریافت اسناد مناقصه: از ساعت 8:00 الي 16:00روز کاری 140۲/11/۲8 لغایت 140۲/1۲/0۲؛
شبای  شماره  به  ریال  میلیون(  )دو   ۲.000.000 مبلغ  به  واریز  فیش  مناقصه:  اسناد  تحویل  جهت  نیاز  مورد  مدارک   -7

IR ۵9010000410100۵۲30۲301۵۲ بانک مرکزی خزانه داری کل به همراه معرفینامه؛
8- آدرس دریافت اسناد: تهران، اتوبان حکیم )غرب به شرق(، بلوار آزادگان، انتهای خیابان 24 غربی، مجتمع فرهنگی ورزشی آفتاب، طبقه 
3 پارکینگ طبقاتی، 82065501-021    -  امور قراردادی: 021-82065501 داخلی 426؛    امور فنی: 82065501-021 داخلی 359؛

9- آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: ساعت 16:00 روز چهارشنبه مورخه 140۲/1۲/16
م.الف:43۵7      تاریخ انتشار:140۲/11/۲8

شناسه آگهی:1661862

شناسه اگهی 1665404  

فراخوان  مناقصه عمومی)ارزیابی کیفی( - نوبت اول
توجه: اعام آمادگي جهت شرکت در این مناقصه صرفاً بصورت الکترونیکي)توکن( و از طریق سامانه ستاد به نشاني www.setadIran.ir مي باشد. 

مناقصه عمومی یک مرحـله ای شماره  م م/02/0423مربوط به  خدمات نگهداری فضای سبز آپارتمان ها - ادارات و اماکن عمومی شهرک نفت 
الف- شرح مختصر خدمات

انجام خدمات نگهداری فضای سبز ازجمله آماده سازی و تهیه زمین- واکاری- آب یاری- مبارزه با علف های هرز- سله شکنی-فرم دهی حصار سبز 
و درختچه های زینتی-چمن زنی و مرمت-هرس سبک درختان- تنظیفات و تمیز کردن محل انجام خدمات و حمل زوائد-گل کاری فصلی- تهیه 

و تامین گیاهان آپارتمانی ادارات با 62 واحد کاری هیه،تأمین کلیه ابزار و لوازم کار  بعهده و هزینه پیمانکار مي باشد.-سایر اطاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج می گردد.
ب-   محل اجرای خدمات و مدت انجام کار:    محل اجرای خدمات در اهوازو مدت انجام آن 12مـاه  می باشد.

ج-   برآورد کارفرما: برآورد کارفرما جهت انجام خدمات   -/282,640,242,416ریال  مي باشد
د-شرایط مناقصه گران متقاضی: - داشتن ظرفیت آزاد)تعدادي و ریالي( در رشته مربوطه 

مناقصه گران داراي رشته خدمات گرایش فضاي سبز از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي داشتن گواهینامه تایید صاحیت ایمني از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي الزامیست. و 
همچنین اصالت گواهي نامه مذکور ارائه گردیده مي بایست در سایت  www.mcls.gov.irروئیت گردد. عدم ارائه یا روئیت گواهي نامه صاحیت ایمني بمنزله حذف از مناقصه مي 
باشد .-گواهینامه تعیین صاحیت)حداقل رتبه کلی شرکت 6 و فعالیت احراز شده در رشته فضای سبز(-فهرست سوابق کاري مفید، معتبر در زمینه  فضای سبز با ارائه قراردادهاي منعقده 
و ذکر مبالغ و همچنین گواهي پایان کار،ارزشیابي و مفاصا حساب کارهاي انجام شده -ارائه یک نسخه تأیید شده از صورتهای مالی حسابرسی شده  سال 1401که توسط شرکتهای 
مندرج در سامانه پردیس انجام شده باشد  الزامیست، صورتهای مالی مذکور بایستی حاوی گزارش و ممهور به مهر و امضاء حسابرس باشد و در سامانه پردیس ثبت و قابل روئیت باشد 
و در صورت عدم ارائه به منزله حذف از مناقصه خواهد بود. -)مبنای پذیرش در خصوص هر گونه گزارش حسابرسی صورت های مالی، بارگذاری گزارش مذکور از طریق سایت جامع 
حسابداران رسمی ایران)قابل استعام در وبگاه www.iacpa.ir( با قابلیت مشاهده در سامانه پردیس می باشد(شرکت هایی که صاحیت ایمنی آنها در حال بررسی می باشد و 
گواهی 2 ماهه اداره کار را بارگذاری و ارائه نموده اند  بایستی در سامانه مربوط به وزارت کار و رفاه اجتماعی قابل رویت باشد در غیر اینصورت ارائه هر مدرکی قابل قبول نخواهد بود. -ارائه 
مدارکی دال بر دارا بودن خط مشی ایمنی HSE -کلیه مدارک ذکر شده می بایست بصورت برابر اصل ارائه گردد-ضمناً حداقل امتیاز ارزیابی کیفی قابل قبول 50 از 100 امتیاز خواهد 
بود.- در تعیین برنده مناقصه و در شرایط برابر،الویت با شرکت هاي بومي استاني مي باشد.-داشتن گواهینامه تایید صاحیت ایمني از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي توانایي ارائه 
تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به مبلغ -/14,132,012,121ریال  همچنین ) 10% مبلغ پیمان )در صورت برنده شدن ( بعنوان تضمین انجام تعهدات می باشد(مناقصه گر جهت 
تحویل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار عاوه بر بارگذاری تصویر تضمین از طریق سامانه لازم است بصورت حضوری به دفتر کمیسیون مناقصات در اهواز، کوی فدائیان اسام مجتمع 

تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان طرحهای راه و ساختمان در مهلت مقرر مراجعه و تضمین را تسلیم نمایند.
  هـ-محل و  مهلت دریافت اسناد:  از کلیه متقاضـیان واجد شرایط دعـوت به عمل مي آید ظرف مهلت مقرر در این فراخوان جهت دریافت اسناد و اعام آمادگی از طریق سامانه 
ستاد و به نشاني www.setadIran.ir مراجعه نمایند تا ارزیابي هاي لازم وفق آیین نامه اجرایي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات)ارزیابي کیفی(بر روي مدارک ارسالي 

مناقصه گران به عمل آید. 1- مهلت اعلام آمادگی: بصورت الکترونیکی )غیر حضوری و( از ساعت 8:00 تاریخ  1402/11/23 لغایت  ساعت 19:00  تاریخ   1402/12/02
www.setadIran.ir 2- مبلغ خرید اسناد و شماره حساب: واریز مبـلغ  1,428,000ریال از طریق درگاه موجود در سامانه به نشانی

ضمناً می بایستی حداکثر ظرف مدت 14روز مدارک ارزیابی کیفی خود را مطابق با اطاعات درخواست شده در استعام ارزیابی کیفی از طریق سامانه ستاد بارگذاری نمایند. بدیهی است 
کارفرما این حق را برای خود محفوظ میدارد به مدارکی که شرایط مندرج در متن آگهی و استعام ارزیابی کیفی را لحاظ ننموده اندترتیب اثر ندهد.

محل، زمان تحویل و گشایش پیشنهادها: متقاضیان واجد الشرایط در مرحله ارزیابی کیفی مکلفند پیشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 15:30 روز  سه شنبه مورخ  1403/01/28 
به صورت الکترونیکي و از طریق سامانه ستاد تسلیم نمایند. ضمناَ پیشنهادات در ساعت 08:30 روز  چهارشنبه مورخ  1403/01/29 گشایش و قرائت خواهد شد و حضور نماینده مناقصه 
گران با معرفي نامه و کارت شناسایي معتبر بامانع است.همچنین مناقصه گران می بایست ضمن بارگذاری الکترونیکی تصویر تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار در سامانه تا ساعت 
15:30روز  سه شنبه مورخ 1403/01/28 اصل تضمین مذکور را به صورت فیزیکی به کمیسیون مناقصات شرکت ملي مناطق نفتخیز جنوب در آدرس: اهواز- کوی فدائیان اسام مجتمع 

تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان سابق طرحهای راه و ساختمان تسلیم نمایند.
همزمان ارائه معرفی نامه و کارت ملی برای متقاضیان شرکت در مناقصه و نمایندگان شرکتها در همه مراحل لازم و ضروری می باشد.

تذکر: حسب مورد ارائه یک نسخه اصلي از اساسنامه شرکتها، آگهي تاسیس، آخرین تغییرات ثبتي و هرگونه گواهي مبني بر واجد شرایط بودن شرکت مطابق با مفاد آگهي الزامي مي باشد. 
امور حقوقي و قراردادها - مناطق نفتخیز            تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/28  تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 
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اخبـار کوتـاهاخبـار بیـن المـلل

دستور بایدن برای تعامل دیپلماتیک با روسیه

جان کربی گفت، بایدن به تیم خود دستور داده تا تماس های دیپلماتیک 
مستقیم با روسیه را در ارتباط با »تهدید امنیت ملی« مرتبط با توسعه 

مستمر توانایی های ضد ماهواره ای روسیه آغاز کنند.
جان کربی مشاور ارتباطات استراتژیک آمریکا گفت: جو بایدن، رئیس 
جمهوری آمریکا مجموعه ای از اقدامات اولیه از جمله ارائه توضیحات 
اضافی به رهبران کنگره، تعامل مستقیم دیپلماتیک با روسیه، با متحدان 

و شرکای ما و سایر کشورها را انجام داده است.
به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، وی همچنین افزود، در حالی که توسعه 
این قابلیت خاص توسط روسیه نگران کننده است، اما تهدیدی فوری 
برای امنیت هیچ کشوری ایجاد نمی کند. کربی افزود: اطاع عمومی 
ما از پیگیری روسیه برای این نوع توانایی، به چندین ماه قبل برمی 
گردد. ایالات متحده در حال تماس با روسیه و رایزنی با متحدان خود 
در مورد تهدید امنیت ملی است. مشاور ارتباطات استراتژیک آمریکا 
خاطرنشان کرد: ما در حال رایزنی با متحدان و شرکا و در حال تعامل با 
روسیه در این مورد هستیم. ما قصد داریم مستقیما با روس ها و همچنین 
متحدان و شرکای خود در این مورد تعامل داشته باشیم. کرملین هم روز 
پنجشنبه در اظهار نظر درباره "تهدید امنیتی" ادعایی مرتبط با روسیه 
برای ایالات متحده گفت، کاخ سفید در تاش است تا لایحه کمک 

جدید به کی یف را به هر ترتیبی که شده، به تصویب کنگره برساند.

سردار حاجی زاده: حضور مردم در انتخابات باعث 
ناامیدی دشمن می شود رئیس جمهور با اشاره به اراده مقامات 

توسعه  برای  ارمنستان  و  ایران  عالی 
روابط تجاری و اقتصادی و ارتقای آن 
به سطح روابط سیاسی جاری فیمابین 
تصریح کرد: اجرای کامل همه توافقات 
ایروان  و  تهران  میان  گرفته  صورت 
امر تاش  این  و  مورد حمایت ماست 
مضاعف و پیگیری مجدانه کمیسیون 

مشترک دو کشور را می طلبد.
»مهر  دیدار  در  رئیسی  ابراهیم  سید   
وزیر  نخست  معاون  گریگوریان« 
ارمنستان و رئیس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی دو کشور و هیئت 
همراه، روابط تهران و ایروان را تاریخی، 
دوستانه و سازنده دانست و با اشاره به 
مسائل قفقاز بر اهتمام جمهوری اسامی 
ایران نسبت به حفظ ثبات و امنیت این 

منطقه تاکید کرد.

اعام  ضمن  ادامه  در  جمهور  رئیس 
حمایت و استقبال از مذاکرات صلح میان 
ارمنستان و جمهوری آذربایجان، بر اراده 
و آمادگی جمهوری اسامی ایران برای 
تضمین امنیت راهبردی منطقه قفقاز و 
خطوط قرمز جمهوری اسامی ایران در 

این زمینه تاکید کرد.
رئیسی همچنین تصریح کرد: ما موافق 

حضور بیگانگان در منطقه به بهانه حل 
مشکات نیستیم و معتقدیم حضور آنها 
نه تنها مشکلی را حل نخواهد کرد، بلکه 
تبدیل به مشکل بزرگتری برای ملت ها و 

دولت های منطقه خواهد شد.
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به اراده 
توسعه  برای  کشور  دو  عالی  مقامات 
آن  ارتقای  و  اقتصادی  و  تجاری  روابط 

به سطح روابط سیاسی جاری فیمابین 
تصریح کرد: اجرای کامل همه توافقات 
صورت گرفته میان تهران و ایروان مورد 
حمایت ماست و این امر تاش مضاعف 
و پیگیری مجدانه کمیسیون مشترک 
دو کشور را می طلبد.»مهر گریگوریان« 
معاون نخست وزیر ارمنستان و رئیس 
ایران  و  ارمنستان  مشترک  کمیسیون 
نیز در این دیدار، ضمن ارائه گزارشی از 
کشور،  دو  بین  اقتصادی  روابط  توسعه 
ایران  اسامی  جمهوری  حمایت های 
از استقال، حاکمیت و تمامیت ارضی 
ارمنستان را برای دولت و ملت این کشور 
دانست  اهمیت  و حائز  ارزشمند  بسیار 
و بر عاقمندی و اراده دولت ارمنستان 
برای توسعه روابط اقتصادی و تجاری با 
جمهوری اسامی ایران به ویژه در بخش 

انرژی و ترانزیت تاکید کرد.

رئیسی: اجرای کامل توافقات صورت گرفته میان تهران و ایروان مورد حمایت ماست

رسانه های عبری اذعان کردند دبیرکل 
قدرت  از  صرف نظر  لبنان  حزب الله 
رفتار  دلیل  به  جنبش،  این  نظامی 
خطرناک  بسیار  تهدیدی  راهبردی اش 
علیه موجودیت اسرائیل است. »گرشون 
ارتش  ذخیره  سرلشکر  هاکوهن« 
برای  مقاله ای  در  صهیونیستی  رژیم 
روزنامه »اسرائیل هیوم« درباره »رفتار 
نصرالله،  حسن  سید  استراتژیک« 
دبیرکل حزب الله لبنان در نبرد کنونی 
نوشت. هاکوهن در این باره گفت، سید 
خود  وظیفه  انجام  دنبال  »به  نصرالله 
در کمک به حماس است، اما در عین 
حال از فرصت استفاده می کند تا سطح 
جدیدی را در هویت حزب الله به عنوان 

یک قدرت منطقه ای ایجاد کند.«
او افزود: »حمله راکتی روز چهارشنبه 
به صفد "ارتقای درجه ای از تنش" در 
چارچوب محدودیت هایی بود که نصرالله 
یک  آستانه  در  جنگ،  مدیریت  برای 
را حفظ  آن ها  فراگیر، همچنان  جنگ 
می کند«. هاکوهن در این زمینه توضیح 
که  خاصی  روش  است  داد:»ضروری 
بسیار خطرناک  تهدیدی  به  را  نصرالله 
تبدیل  اسرائیل  موجودیت  برای 
می کند، تحلیل و بررسی کرد و آن نه 
تنها به دلیل قدرت نظامی او و حجم 
موشک های دوربردی است که در اختیار 
بزرگی  قدرت  دلیل  همین  به  و  دارد 
محسوب می شود، بلکه عمدتا به خاطر 

درایت و رفتار استراتژیک او است«.
صهیونیستی  ارتش  ذخیره  سرلشکر 
از نخستین  استراتژی حزب الله را پس 
روزهای اخراج ارتش اشغالگر اسرائیل از 
لبنان در سال 2000 یادآور شد و نوشت 
در آن زمان، »حزب الله هویت استراتژیک 
جدیدی اتخاذ کرد که متعهد به نفوذ 
منطقه ای و نه تنها امنیت لبنان بود.« 
به گفته هاکوهن، نصرالله از اختاف بر 
سر ترسیم مرزها در مزارع شبعا برای 
از سرگیری نبرد با رژیم صهیونیستی با 
هدف آزادسازی لبنان استفاده و اعام 
کرد که افرادش در دروازه های قدس در 

آن نبرد در حال مبارزه هستند.
به گفته این سرتیپ اسرائیلی، نصرالله 
از آن زمان تاکنون همواره وظیفه خود 
را برای شرکت در نبرد با فلسطینی ها 
انجام داده است، همانطور که در حمله 
به مواضع رژیم صهیونیستی در مرز با 

لبنان در جریان عملیات سپر دفاعی در 
آوریل 2002 انجام داد.

پس  شد  موفق  »نصرالله  داد:  ادامه  او 
از شرایط جدید  اکتبر  از جنگ هفتم 
نهایت استفاده را ببرد و گام دیگری را 
برای تثبیت هویت خود به عنوان قدرت 

با نفوذ منطقه ای بردارد«.
هاکوهن خاطر نشان کرد که دبیرکل 
حزب الله »از منافع آمریکا برای جلوگیری 
از از دست دادن کنترل و پیشروی تا مرز 
یک جنگ منطقه ای استفاده کرد و به 
سمت تدوین یک معادله نبرد محدود 
که کل لبنان را به سمت تهدید جنگ 

سوق ندهد روی آورد«.
این  با  نصرالله  که  است  معتقد  او 
شمالی  منطقه  شد  موفق  استراتژی 
شهرک های  و  فعال  نبرد  میدان  به  را 
را  مقدم  خط  صهیونیست نشین 
هزار   ۷0 حدود  راندن  بیرون  از  پس 

شهرک نشین از خانه هایشان به مناطقی 
متروکه تبدیل کند.

همزمان، نصرالله با استفاده از کلیدی که 
منطقه ای  »مطالبات  داشت،  دست  در 
»برای  را  اسرائیل«  از  بی سابقه ای 
بازگرداندن آرامش به عرصه شمالی« به 
میانجی گران تاش های سیاسی آمریکا 
و فرانسه ارائه کرد. این نویسنده پیشتر 
مدیریت  »استاد  را  حزب الله  دبیرکل 
درگیری و مبارزه« توصیف و خاطرنشان 
کرد که او در وهله اول بر آسیب زدن 
به روحیات صهیونیست ها متمرکز است.

آغاز  از  که  »وضعیتی  است  معتقد  او 
لبنان  مرزهای  در  اکتبر  ماه  در  جنگ 
ایجاد شده، اسرائیل را در مخمصه بدی 
گرفتار کرده است« زیرا بازگشت ساکنان 
به شهرک های صهیونیست نشین حتی 
پس از توافق سیاسی یا عملیات نظامی 
کار آسانی نخواهد بود. چرا که این امر 
نمی تواند امنیت منطقه را به طور مطلق 
تضمین کند، در حالی که توانمندی های 
حزب الله نیز برای حمله به کل منطقه 
شمالی و همچنین مرکز اراضی اشغالی 

اسرائیل همچنان پابرجا خواهد بود.«
به  »حزب الله  کرد:  تاکید  هاکوهن 
سراسر  در  نظامی  قدرت  یک  عنوان 
خواهد  مستقر  عراق  و  سوریه  لبنان، 
رشد  برای  خود  تاش های  به  و  ماند 
به عنوان یک تهدید استراتژیک علیه 

اسرائیل« ادامه خواهد داد.

ژنرال صهیونیست: نصرالله تهدیدی بسیار خطرناک علیه موجودیت اسرائیل است

هر اقدام تجاوزكارانه ای را در نطفه خفه می كنیم

فعال كردن بیش از 7 هزار واحد صنعتی راكد در دولت

فرمانده هوافضای سپاه انقاب اسامی با تاکید بر این که »حضور در 
انتخابات مهم است« گفت که وقتی مردم در انتخابات حضور پیدا 
می کنند، دشمن ناامید می شود. سردار امیرعلی حاجی زاده اظهار کرد: 
انقاب اسامی برای مردم است؛ لذا مردم باید در انتخابات، راهپیمایی 
باشند. وی اضافه کرد:  باشد حضور پرشور داشته  و هرجا که لازم 
انتخابات یک نقطه عطفی است که همواره حضور در آن اهمیت دارد 
و قطعا انتخابات این دوره هم مهم به شمار می آید. فرمانده هوافضای 
سپاه انقاب اسامی مجددا تاکید کرد که حیات انقاب به حضور 
مردم بستگی دارد و وقتی مردم در انتخابات و راهپیمایی حضور پیدا 
می کنند دشمن ناامید می شود.   انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسامی و انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری به 

صورت همزمان جمعه 11 اسفند 1402 برگزار خواهد شد.

امیر سرتیپ واحدی با تأکید بر آمادگی نیروی هوایی ارتش برای مقابله 
با تهدیدات گفت: در مقابل هرگونه تجاوز و عملیات تروریستی با قدرت 

هرچه تمام  وارد می شویم و آن را در نطفه خفه خواهیم کرد.
به نقل از ارتش، امیر سرتیپ خلبان حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی 
ارتش در حاشیه دیدار وابستگان نظامی خارجی مقیم تهران که در هتل 
نهاجا برگزار شد، در جمع خبرنگاران درباره برنامه این نیرو در حوزه 
دیپلماسی دفاعی اظهار داشت: نیروی هوایی ارتش دیپلماسی دفاعی 
را سرلوحه برنامه های خود قرار داده است. امیر سرتیپ واحدی ادامه 
داد: نیروی هوایی ارتش بر پایه دیپلماسی دفاعی با کشورهای دوست، 
همسایه و همسو رابطه خوبی دارد و در این راستا تلاش های زیادی شده 
است. فرمانده نهاجا افزود: برقراری رابطه و تعامل با کشورهای دوست 
و همسایه موجب ایجاد اتحاد، برادری و دوستی بین کشورهای همسو 
می شود تا بتوانیم از تجربیات دفاعی یکدیگر در زمینه های مختلفی 
همچون ساخت قطعات، هواپیماهای بدون سرنشین، آموزش و سایر 
حوزه ها استفاده کنیم و تبادلات فنی و اطلاعاتی با یکدیگر داشته باشیم.

وی در ادامه با تأکید بر آمادگی و توانمندی نیروی هوایی ارتش برای 
مقابله با تهدیدات عنوان کرد: خدا را شاکریم که تحریم ها باعث رونق 
و پیشرفت نیروهای مسلح و به ویژه نیروی هوایی ارتش شده است 
و توانستیم روی پای خود بایستیم. امیر واحدی همچنین تعمیر و 
نگهداری، آماده سازی و ساخت را از دیگر توانمندی های نیروی هوایی 
ارتش برشمرد و گفت: نیروی هوایی ارتش هر روز سرحال تر از قبل 
بوده و آماده دفاع از آسمان کشور و نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران است.وی با بیان اینکه راهبرد جمهوری اسلامی ایران در حوزه 
نظامی »تهاجمی« نیست، خاطرنشان کرد: راهبرد کشورمان دفاعی 
ندارد.  کشوری  هیچ  خاک  به  هیچ گونه چشم داشتی  ایران  و  است 
فرمانده نیروی هوایی ارتش یادآور شد: جمهوری اسلامی ایران همیشه 
پیام دوستی خود را به کشورهای دوست و همسایه اعلام کرده است؛ 
البته در مقابل هرگونه تجاوز و عملیات تروریستی با قدرت هرچه تمام  

وارد می شویم و آن را در نطفه خفه خواهیم کرد.

معاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه، در حال حاضر ۲ میلیون 
و ۳۰ هزار واحد مسکونی در حال ساخت است و پیشرفت آن ها  از 
سطح زمین تا ۱۰۰ درصد بوده است، بازگرداندن بیش از ۷ هزار واحد 
صنعتی نیمه فعال یا راکد به چرخه تولید را از مهم ترین اقدامات دولت 
سیزدهم عنوان کرد. محسن منصوری شامگاه پنج شنبه در نشست 
سراسری اساتید معارف اسلامی دانشگاه های کشور در محل مجموعه 
فرهنگی هنری آدینه که با حضور رییس نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشگاه ها، وزیر علوم، وزیر اقتصاد و ۵۰۰ نفر از اساتید علوم 
معارف همراه بود، اظهار کرد: در سال ۱۴۰۰ دولت را در شرایطی تحویل 

گرفتیم که حدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان کسری بودجه داشت.
وی افزود: همچنین ۱۵ تا ۲۰ هزار میلیارد تومان در ماه نیز بدهی اوراق 
مشارکت دولت بوده که از قبل هزینه شده بود و ما باید آن را پرداخت 
می کردیم. معاون اجرایی رییس جمهور ادامه داد: در زمان تحویل گرفتن 
دولت، تورم تولید )که یک شاخص بسیار مهم در اقتصاد است( ۱۰۳ 
درصد بود و تلاش کردیم تا پایان سال ۱۴۰۰ مسئله را کم کم حل 
کنیم و این مقدار را کاهش دهیم. وی با اشاره به گام های پنجگانه تحقق 
انقلاب اسلامی که رهبر معظم انقلاب اسلامی تبیین کردند، گفت: می 
توانیم به طور قاطع اعلام کنیم که ما در گام سوم یعنی تحقق دولت 
اسلامی هستیم چرا که انقلاب اسلامی شکل گرفته و نظام اسلامی نیز 
محقق شده است. منصوری با بیان اینکه برای دستیابی به دولت اسلامی 
گام های بزرگی برداشته شده است گفت: در حوزه های گفتمانی و 
دستاوردهای مبنایی، بساط حاکمیت دوگانه جمع شده است؛ همچنین 
دولت سیزدهم خادم مردم است و امروز خود را مسئولیت شناس و 
مسئولیت پذیر می داند و از مسئولیت گریزی بیزار است. منصوری با 
بیان اینکه رویکرد حل مسئله ویژگی مهم دولت است گفت: ما در ابتدای 
دولت؛ پرونده باز بیش از ۶۰ هزار پروژه را تحویل گرفتیم که از زمان 
کلنگ زنی آن ها ۲۰ تا ۴۰ سال می گذشت که با بررسی و تحلیل این 
پروژه ها به این نتیجه رسیدیم که اگر در سال هزینه های عمرانی صورت 
نگیرد و تورمی وجود نداشته باشد، به سرانجام رساندن این پروژه ها بیش 
از ۳۰ سال طول می کشد.بیشترین کار عمرانی بعد ازپیروزی انقلاب 
اسلامی، پروژه های عمرانی در سال گذشته بوده که برای به سرانجام 

رساندن آن ها بیش از ۳۰۰ هزار میلیارد تومان هزینه شد.

بن گویر: تا وقتی ما در دولت اسرائیل هستیم، 
کشور فلسطین تشکیل نمی شود

درخواست گروه های مقاومت فلسطین
 از جهان اسلام

پس از انتشار گزارش هایی از طرح آمریکا برای به رسمیت شناختن 
کشور فلسطین ظرف چند هفته آتی که در چارچوب طرحی برای 
صلح انجام می شود، وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی به جمع 

وزرای خشمگین کابینه رژیم صهیونیستی پیوست.
»ایتامار بن گویر« وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی که از جمله 
چهره های افراطی کابینه فعلی این رژیم است، در واکنش به گزارش 
روزنامه »واشنگتن پست« درباره تاش آمریکا و تعدادی از شرکای 
عربی آن جهت تدوین طرح کاملی برای توافق صلح میان 2 طرف 
فلسطینی و اسرائیلی که شامل جدول زمانی مشخصی برای تشکیل 
کشور فلسطین است، در پلتفرم »ایکس« )توییتر سابق( نوشت، »تا 
زمانی که ما در دولت هستیم کشور فلسطین هرگز تشکیل نخواهد 
اظهارات  ادامه  در  بن گویر  اسرائیل،  تایمز  روزنامه  نوشته  به  شد«! 
برای  عربی  کشورهای  و  آمریکا  »قصد  شد،  مدعی  خود  خصمانه 
تشکیل کشوری تروریستی در کنار اسرائیل تنها یک توهم و بخشی 
از این تصور گمراه کننده است که در طرف مقابل شریکی برای صلح 
وجود دارد اما بعد از هفت اکتبر بیش از هر زمانی روشن شده که 
افراطی کابینه رژیم  این وزیر  آنها ممنوع است«!  به  دادن کشوری 
اشغالگر صهیونیستی در ادامه اظهارات مدعیانه خود نوشت، »1400 
نفر کشته شدند و جهان می خواهد به آنها کشوری داده شود، این 
اتفاق هرگز نخواهد افتاد«. پیش از این »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی نیز گفت که به آمریکا اعام کرد که مخالف تشکیل 
کشور فلسطین به عنوان بخشی از هرگونه سناریویی برای مرحله پسا 
جنگ است. »بتسلئیل اسموتریچ« وزیر دارایی رژیم صهیونیستی نیز 
مدعی شد  »کشور فلسطین تهدیدی برای موجودیت اسرائیل است و 
در نشست امروز، از کابینه درخواست خواهم کرد تصمیم روشنی برای 

اعام مخالفت اسرائیل با تشکیل کشور فلسطین بگیرد«.
اسموتریچ در ادامه نیز مدعی شد »هرگز موافقت نخواهیم کرد کشور 

فلسطین به پایتختی قدس به فلسطینی ها پاداش داده شود«.

که  خواستند  اسامی  امت  تمام  از  فلسطینی  مقاومت  گروه های 
بزرگ ترین کمپین حمایت از فلسطین و ایجاد فشار برای توقف تجاوزها 
به غزه را راه اندازی کنند. گروه های مقاومت فلسطین روز پنجشنبه و در 
بیانیه ای تاکید کردند: »از تمام فرزندان امت اسامی می خواهیم که در 
بزرگ ترین کمپین مردمی خواستار توقف جنگ در غزه شوند و طرح های 
رژیم صهیونیستی برای نسل کشی مردم فلسطین را با شکست مواجه 
کنند«. در این بیانیه همچنین آمده است: »از دولت های عربی و اسامی 
می خواهیم که تحرکات فوری انجام داده و برای توقف تجاوزها فشار 
سیاسی ایجاد کنند«. در بخش دیگری از این بیانیه، گروه های فلسطینی 
خواستار این شدند که روز جمعه به عنوان روز جهانی دفاع از حق 
فلسطین تعیین شود. گروه های فلسطینی همچنین از »فرزندان امت 
اسامی خواستند که با اتحاد و همبستگی در مقابل طرح های کوچاندن 
مردم فلسطین و از بین بردن مساله فلسطین ایستادگی کنند».در بخش 
دیگری از این بیانیه با تمجید از صبر و پایداری افسانه ای مردم فلسطین 
و حمایت جانانه از مقاومت، گروه مقاومت فلسطین از مردم کرانه باختری، 
اشغالی  اراضی  در  موجود  فلسطینی های  و همچنین  اشغالی  قدس 
خواستند که آماده باش عمومی اعام کرده و با اشغالگران درگیر شوند. 
آن ها همچنین خواستار این شدند که روزهای شنبه و یکشنبه روزهای 
جهانی حمایت از ملت فلسطین در اروپا، آمریکا و آسیا باشد. جنگ در 
نوار غزه برای صد و سی و دومین روز ادامه دارد و حمات اشغالگران 
سراسر این باریکه را در برگرفته و هشدارهایی درباره خطرات حمله 
به شهر شلوغ رفح که مردم از شمال و مرکز نوار به آن آواره شده اند، 
افزایش یافته است. این در حالی است که مقاومت فلسطین به مقابله با 
نیروهای اشغالگر در جنوب نوار غزه به ویژه در خان یونس ادامه می دهد 
و عملیات هایش منجر به کشته و زخمی شدن سربازان اشغالگر می شود.

مقیم  نظامی  وابستگان  انجمن  رئیس 
اینکه صنعت دفاعی  بر  تاکید  با  ایران 
و  داخلی  دانشمندان  تاش  با  ایران 
صنایع خود یکی از پیشتازان تولید پهپاد 
در جهان به صورت بومی است، گفت: 
جمهوری اسامی ایران نه تنها می تواند 
بازگرداندن  به  آمیز  مسالمت  طور  به 
ثبات در خاورمیانه کمک کند بلکه می 
تواند بر فرآیندهای صلح در سایر نقاط 
ارتش،  از  نقل  به  بگذارد.  تأثیر  جهان، 
انجمن  رئیس  کولتون«  ومیر  »اساو 
وابستگان نظامی مقیم ایران در دیدار 
ایران  وابستگان دفاعی و نظامی مقیم 
با فرمانده نیروی گفت: از طرف تمامی 
وابستگان دفاعی و نظامی مقیم، ایران از 
سرتیپ حمید واحدی بابت دعوتی که از 
ما دیپلمات  های نظامی خارجی به عمل 
آوردند تا در کنار میزبانان، روز نیروی 
هوایی ایران را جشن بگیریم صمیمانه 

قدردانی می کنم.
هوایی  حریم  امنیت  تامین  افزود:  وی 
کشور یکی از وظایف اساسی نیروهای 
مسلح کشور است، اظهار کرد: در حال 
جمهوری  ارتش  هوایی  نیروی  حاضر، 
اسامی ایران وظایف دفاعی خود را به 
خوبی انجام داده و ماموریت های محوله 
را با کارکنان متعهد و تجهیزات مختلف 
برای مراقبت صحیح از منافع کشور انجام 

می دهد. وی با بیان اینکه حفظ و ارتقای 
مهم،  بسیار  نیروی  این  توانمندی های 
بسیار حیاتی است بیان کرد: با پیشرفت 
هوایی  نیروی  در  فناوری ها  روز  به  روز 
توانایی فنی برای دفاع از منافع کشور با 
هواپیماهای پیشرفته به موضوعی حیاتی 

تبدیل شده است.
اولین  از میهن  ادامه داد: در دفاع  وی 
نفراتی که با دشمن درگیر می شوند، 
معمولاً دو نیروی  پدافند هوایی و نیروی 
هوایی قوی، مجهز و متبحر از نیروهای 
به  نیروی مسلحی  هر  مسلح هستند. 
مانند  بالا  توانایی  با  دفاعی  تجهیزات 

هواپیماها و پهپادها نیاز دارد.
اساو ومیر کولتون تصریح کرد: صنعت 
دفاعی ایران با تاش دانشمندان داخلی و 
صنایع خود یکی از پیشتازان تولید پهپاد 
در جهان به صورت بومی است. امیدوارم 

ایران  صنعت  در  پرچمدار  عرصه  این 
بتواند با موفقیت و تاثیر گذاری بیشتری 
در سایر امور غیر نظامی استفاده شده و 
برای ایران قبل از هر چیز در عرصه صلح 

آمیز سربلندی به ارمغان آورد.
انجام  با  ایرانی  مهندسان  افزود:  وی 
پژوهش در مورد هواپیماهای پیشرفته 
کاماً  و  مدرن  تجهیزات  تولید  امکان 
من  دهند  می  کشور  به  را  عملیاتی 
قویاً معتقدم که ایران با استفاده از این 
تجهیزات و توانمندی نیروی هوایی خود 
بانیت صلح آمیز می تواند کمک موثرتری 

به ثبات و امنیت منطقه ای کند.
مقیم  نظامی  وابستگان  انجمن  رئیس 
ایران تاکید کرد: زیرا تنها تاش مشترک 
بازیگران جهانی و منطقه ای می   همه 
تواند صلح و ثبات را در خلیج فارس و 
آورد.  ارمغان  به  میانه  در منطقه خاور 

به گفتگو  امروز  به ویژه  منطقه ای که 
احترام متقابل و توسعه صلح آمیز نیاز 
صدای  عنوان  به  من  گفت:  وی  دارد. 
و  دفاعی  وابستگان   - همکارانم  همه 
باورم  این  بر  قویاً  ایران-  مقیم  نظامی 
عنوان  به  ایران  اسامی  جمهوری  که 
و  جنگ  در  تجربه  با  بزرگ  کشوری 
سرافراز نه تنها می  تواند به طور مسالمت 
آمیز به بازگرداندن ثبات در خاورمیانه 
کمک کند بلکه می تواند بر فرآیندهای 
صلح در سایر نقاط جهان هر جایی که 

با درگیری مواجه هستیم، تأثیر بگذارد.
اساو ومیر کولتون خطاب به سرتیپ 
هوایی  نیروی  فرمانده  واحدی  حمید 
گفت: به نمایندگی از تمامی وابستگان 
برای  ایران  مقیم  نظامی  و  دفاعی 
شما و تمام کارکنانتان آرزو می کنم 
هوایی  نیروی  توانایی های  از  که هرگز 
جمهوری اسامی ایران در میدان نبرد 
واقعی استفاده نشود و برای کارکنان 
شکوفایی  شکوه،  ایران  هوایی  نیروی 
اما  افزود:  وی  آرزومندم،  موفقیت،  و 
تنها  آنها  آرزومندم  همه  از  مهمتر 
بپردازند  خدمت  به  صلح  زمان  در 
نیروی  تاشهای  و  زحمات  از  ضمناً 
ایران  ارتش جمهوری اسامی  هوایی 
این  برگزاری  در  مربوطه  کارکنان  و 

مناسبت مهم قدردانی می کنم.

مشـاور امنیـت ملی عـراق با بیـان اینکـه امنیت این 
کشـور و ایـران به هـم گره خورده اسـت، بـر اهمیت 
اقـدام برای تثبیت امنیت و ثبـات در منطقه از طریق 

همـکاری دو کشـور تاکید کرد.
به نقل از المعلومه، »قاسم الاعرجی« مشاور امنیت ملی 
عراق در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه ایران اعلام کرد که 

امنیت عراق و ایران به هم گره خورده است.
دفتر رسانه ای مشاور امنیت ملی عراق با اشاره به دیدار 
الاعرجی با رئیس قوه قضاییه ایران به محورهای رایزنی 
طرفین اشاره کرد که در آن روابط تاریخی میان دو 

کشور بررسی و بر اهمیت تداوم تقویت همکاری میان 
بغداد و تهران در همه زمینه ها تاکید شده است.

الاعرجی در این دیدار تاکید کرد: امنیت عراق و ایران 
یکی است و بغداد بر اجرای توافقنامه امنیتی میان دو 
کشور تمایل دارد. وی بر اهمیت اقدام برای تثبیت 
امنیت و ثبات در منطقه از طریق همکاری دو کشور 
تاکید کرد. مشاور امنیت ملی عراق بار دیگر تاکید کرد 
که دولت این کشور اجازه نخواهد داد که اراضی آن 
محلی برای حمله به کشورهای همسایه یا هر کشور 
دیگری باشد. الاعرجی درباره موضع عراق در قبال غزه 
نیز گفت:موضع اصولی ما مخالفت و محکومیت کشتار 

ساکنان بی گناه غزه است.
از سوی دیگر، رئیس قوه قضاییه ایران نیز بر اهمیت 
همگرایی میان دو کشور و ضرورت به کار بستن همه 
راستای تحقق  پایدار در  امنیت  برای تحقق  تلاشها 

منافع مشترک کشورهای منطقه و دنیا تاکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در این دیدار با بیان اینکه دشمنان 
اجرای  عدم  خواستار  عراق،  و  ایران  بدخواهان  و 
توافق های امنیتی دو کشور هستند، خطاب به مشاور 
به  نسبت  هستیم  امیدوار  گفت:  عراق  ملی  امنیت 
اجرایی و عملیاتی شدن کامل توافقات امنیتی منعقد 

شده میان دو کشور، اهتمام داشته باشید.

اسلاو ومیر كولتون: ایران از پیشتازان تولید پهپاد در جهان است

الاعرجی: امنیت عراق و ایران به هم گره خورده است

دیدار معاون نخست وزیر ارمنستان با رئیس جمهور؛
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اقتـصاد 3
اخبار کوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

تولید قارچ ۲0 درصد افزایش یافت

رئیس انجمن پرورش دهندگان قارچ خوراکی کشور ضمن اشاره به 
پیگیری های انجمن برای اخذ مجوزهای راه اندازی پایانه فروش قارچ 
در تهران، آمار تولید در سال جاری را مدنظر قرار داد و گفت: در سال 

جاری 20 درصد به تولیدات قارچ کشور اضافه شده است.
مهدی رجبی با بیان اینکه تولید قارچ در کشور امسال از مرز 210 
هزار تن عبور کرده است،  گفت: هر سال تقریبا 1۷0 تا 180 هزار 
کشور  تولیدات  به  درصد  امسال 20  ولی  داشتیم،  قارچ  تولید  تن 
اضافه شده است. وی افزود: با توجه به بالا بودن قیمت محصولات 
پروتئینی از جمله مرغ و گوشت تقاضای خرید قارچ بالا است و برای 
برخی خانواده ها قارچ جایگزین مرغ و گوشت شده است. البته میزان 
افراد هم برای  پروتئین آن و قیمت مناسب باعث شده که برخی 
سامتی بیشتر از آن استفاده کنند. رئیس انجمن پرورش دهندگان 
قارچ خوراکی اضافه کرد:یکی از مشکاتی که در  حال حاضر در 
بخش قارچ داریم این است که نتوانستیم توزیع قارچ را به صورت 
نیز  برخی شهرستان ها  در  و  انجام دهیم  مویرگی در همه شهرها 
سرانه مصرف زیر یک کیلو است. وی تصریح کرد: قارچ محصولی 
فاسد شدنی است و برای بسیاری از شرکت های پخش، توزیع آن 
صرفه اقتصادی ندارد، در نتیجه اقدام به این کار نمی کنند. البته برای 

ساماندهی این موضوع نیز برنامه هایی در دست داریم.
رجبی در ادامه گفت: انجمن قصد دارد که برای اولین بار پایانه پخش 
قارچ را راه اندازی کند. در حال اخذ مجوزهای لازم برای آن هستیم و 
امیدواریم بتوانیم در سال 1403 آن را راه اندازی کنیم. این پایانه شبیه 
بازار میوه و تره بار خواهد بود ،یعنی تمام فروشندگان محصولاتشان 
را در آنجا عرضه خواهند کرد و خریداران نیز  با یک نرخ ثابت اقدام 
به خرید می کنند. وی در پایان گفت: قیمت عمده فروشی قارچ به 
صورت فله کیلویی 80 هزار تومان و بسته بندی 110 هزار تومان است 

و امیدواریم تا پایان سال نوسان قیمتی نداشته باشیم.

افزایش ۲۵ درصدی صادرات ایران به پاکستان
رئیس  کل بانک مرکزی با تاکید بر اینکه 
پایه های اقتصاد کشور بر روی نظام بانکی 
مالی  تأمین  درصد   90 و  شده  استوار 
گفت:  است  بانکی  نظام  برعهده  کشور 
هم اکنون نزدیک به 200 میلیارد دلار 
تجارت خارجی کشور در جهان به وسیله 

نظام بانکی مدیریت می شود.
به نقل از بانک مرکزی،  محمدرضا فرزین 
در چهاردهمین گردهمایی روسای موفق 
شعب بانک های کشور گفت: کارکنان و 
مدیران شبکه بانکی با تاش شبانه روزی 
در خدمت رشد و توسعه اقتصادی کشور 
حجم  به  توجه  با  همچنین  و  هستند 
تجارت خارجی کشور، در خنثی سازی 

تحریم ها نیز موفق عمل کرده اند.
وی یادآور شد: متاسفانه بی مهری هایی 
وجود  بانکی  نظام  به  نسبت  کشور  در 
دارد؛ بارها دیده شده در فضاهای مختلف 
زحمات همکاران ما در نظام بانکی نادیده 
فضاسازی  در  سعی  و  می شود  گرفته 
نسبت به همکاران ما در نظام بانکی دارند.

رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: تمام 
بخش ها در کشور نقاط قوت و ضعفی 
دارند اما در انتقاد از یک مجموعه باید 
افراد و چه  تعداد  به چه  بدانیم نسبت 
مالی  عملکرد  میزان  چه  و  کار  مقدار 
و  خارجی  تجارت  می کنیم.  صحبت 
کشور  خارجی  و  داخلی  انتقالات  نقل 
خوبی  به  کشور  بانکی  نظام  همت  به 
جریان دارد و در واقع یکی از نقاط قوت 
ادامه  در  وی  است.  بانکی  نظام  کشور 
نظر  از  کرد:  خاطرنشان  سخنرانی  این 
از  بسیاری  از  نیز  الکترونیک  بانکداری 
کشورهای اروپایی از جمله روسیه بسیار 
جلوتر هستیم.. رئیس کل بانک مرکزی 
تأکید کرد: باید زحمات همکاران نظام 
بانکی به خوبی تبیین شود تا به افرادی 
که اطاعات کافی ندارند اجازه زیر سوال 

بردن خدمات نظام بانکی داده نشود.

فرزین با بیان اینکه نظام بانکی یکی از 
نقاط قوت اقتصادی کشور است، یادآور 
شد: اگر متوجه نباشیم، دشمن این نقطه 
قوت را به یک نقطه ضعف تبدیل می کند؛ 
به همین دلیل دشمن نظام بانکی و مالی 

کشور را مورد هدف قرار داده است.  
وی تأکید کرد: لذا نباید نسبت به این 
به  داریم  وظیفه  و  باشیم  غافل  مسئله 
و  عمومی  روابط  و  رسانی  اطاع  امور 
همچنین ارائه خدمات و کارهایی که در 
صنعت بانکداری انجام می شود توجه ویژه  
داشته باشیم. رئیس کل بانک مرکزی 
جدید  تکنولوژی های  کرد:  خاطرنشان 
بانکداری موجب شده نیاز جامعه نسبت 
هر چه  و  کند  پیدا  افزایش  بانک ها  به 
جوامع به سمت تکنولوژی پیش می روند، 
نیاز جامعه به بانکداری افزایش می یابد، اما 

نوع خدمات تغییر پیدا می کند.  
فرزین در خصوص تأثیر هوش مصنوعی 
بر صنعت بانکداری گفت: هوش مصنوعی 
تاثیرات بسیار زیادی در صنعت بانکداری 
خواهد داشت و در بانک مرکزی نیز سال 
گذشته متوجه این مسئله شده ایم و اداره 
این فناوری ها در  جدیدی برای توسعه 

بانک مرکزی اختصاص دادیم.
بانک  اقدامات  البته  شد:  یادآور  وی 
مرکزی بیشتر از منظر بانکداری مرکزی 
بوده است و نه از منظر بانکداری تجاری، 

اما به نظر می رسد باید در حوزه بانکداری 
تجاری نیز برنامه ریزی بیشتری صورت 
مرکزی ضمن  بانک  کل  رئیس  بگیرد. 
تأکید بر توجه به آموزش در این حوزه، 
به  مسئله  این  از  بخشی  کرد:  عنوان 
حوزه آموزش برمی گردد و آموزش نقش 
مهمی دارد. نباید به دلیل عدم آموزش 
از تکنوروژی عقب بمانیم و آموزش نقش 
در صنعت  فناوری ها  توسعه  در  مهمی 
بانکداری و حرکت این صنعت در کشور 
همگام با تغییرات جهان دارد. در این باره 
آموزش های حین خدمت می تواند موثر 
باشد. فرزین ادامه داد: هوش مصنوعی و 
تکنولوژی جدید نیاز به شعب را کاهش 
می دهد، اما خدمات غیرحضوری نیز نیاز 
به مشاوره دارد. ممکن است شکل ارائه 
خدمات متفاوت شود، اما همواره نیاز به 
این خدمات وجود خواهد داشت. چراکه 
خدمات پیچیده تر و متنوع تر می شود و 
لذا ارائه این خدمات نیاز به دانش خواهد 

داشت و باید برای آن برنامه ریزی کنیم.
وی افزود: در همایش امروز بیشتر مدیران 
موفق کشور جوان بوده اند و کمتر از 5 
سال سابقه مدیریت داشته اند و به نظر 
می رسد هر چه سن بالاتر رفته انگیزه ها 
است.  پیدا کرده  موفقیت کاهش  برای 
به نظر می رسد این مسئله نقطه ضعفی 
است که باید به آن توجه کنیم و باید 

برنامه ریزی برای افزایش انگیزه افراد با 
تجربه بالاتر در حوزه منابع انسانی داشته 
باشیم. استفاده از تجربه افراد با سابقه بالا 
آینده  امیدواریم در  و  بسیار مهم است 
تعداد افراد باسابقه بیشتر در میان مدیران 

موفق بیشتر شود.
در  ضروری  امری  کارکنان  آموزش 

فضای رقابتی فزاینده است
موسسـه  رئیـس   - حیـدری  فرشـاد 
عالـی آموزش بانکـداری ایـران - نیز در 
چهاردهمیـن گردهمایی روسـای موفق 
شـعب گفت: امروزه بر اسـاس تغییراتی 
کـه در حـوزه بانکـداری به دلیـل وجود 
فنـاوری و آثـار گسـترده آن بر عملیات 
بانکـی ضروری اسـت که هیئـت مدیره 
بانک هـا و بانـک مرکـزی با نـگاه به این 
تغییـرات بـرای ارائـه خدمـات نویـن به 
مشـتریان در شـعب اقـدام کننـد.   وی 
سـرمایه گذاری  اهمیـت  بـه  اشـاره  بـا 
بلندمـدت در حـوزه فنـاوری اطاعـات 
بانکـی افـزود: شـبکه بانکـی بایـد بـا 
آمـوزش کارکنـان در ایـن حـوزه بتواند 
آمادگـی  بـرای مواجهه با ایـن تغییرات  
را ایجـاد کند و در فضای رقابتی فزاینده 
خدمـات بـا کیفیـت بـه آحـاد جامعـه 
بـه واسـطه بهـره گیـری از فناوری های 
نویـن ارائـه کند.   رئیس موسسـه عالی 
بانکداری تصریح کرد: قطعـا آینده بازار، 
چشـم انداز متفاوتی بـا وضعیت کنونی 
خواهـد داشـت، از ایـن رو لازم اسـت 
بانـک هـا با اسـتراتژی بلندمـدت با این 
تغییـرات مواجه شـوند تا بتوانند سـهم 

بـازار خـود را حفـظ کنند.  
خصوص  در  گزارشی  ارائه  با  وی 
موفق  رؤسای  گردهمایی  چهاردهمین 
به  اعتباری  مؤسسات  و  بانک ها  شعب 
و  اعتباری  موسسه  و  بانک  حضور 29 
قدردانی از 3۷0 رئیس موفق شعبه در 

این گردهمایی نیز اشاره کرد.

کمیته  سیزدهم،  دولت  پیگیری  با 
مشترک کشاورزی ایران و هند با هدف 
حل و فصل موضوعات مرتبط از جمله 
قرنطینه  محصولات کشاورزی، تجارت 

آزاد، تعرفه ها و... تشکیل شده است.
پس از اینکه در حاشیه  اجاس بریکس، 
نخست  و  کشورمان  جمهور  رییس 
و  اقتصادی  روابط  توسعه  بر  وزیر هند 
تجاری در حوزه های غیر تحریمی تاکید 
داشتند، علیرضا پیمان پاک، قائم مقام 
وزیر جهاد کشاورزی ایران در شهریور 
وزیر  با  و  سفر  دهلی نو  به   1402 ماه 

کشاورزی هندی دیدار و گفتگو کرد.
قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی در امور 
تجارت و تنظیم بازار در سفر به کشور 
مقامات  با  مذاکرات  ضمن  هندوستان 
بلند پایه این کشور درخصوص همکاری 
جهت گسترش روابط تجاری، به رایزنی 
جهت تشکیل کمیته مشترک کشاورزی 
برای حل و فصل موضوعات مرتبط از 
کشاورزی،  محصولات  قرنطینه   جمله 

تجارت آزاد، تعرفه ها و... پرداخت.
تشکیل کمیته مشترک بازرگانی و 

کشاورزی در بهمن ماه 1402
با برنامه ریزی های به عمل آمده، نخستین 
نشست کمیته مشترک کشاورزی ایران 
و هند در دهلی نو با محورهای گفتگو 
در زمینه توسعه روابط تجاری کشاورزی 
در  دوجانبه  همکاری های  کشور،  دو 
تحقیقات  و  باغبانی  محصولات  زمینه 
گیاهان  درباره  ویژه  به  آن  به  مرتبط 

دارویی، میوه های گرمسیری، محصولات 
کشاورزی  خوراکی،  قارچ  گلخانه ای، 
روی  پیش  فنی  موانع  رفع  هوشمند، 
صادرات کیوی و بسترسازی تسهیل و 
درختی،  سیب  خرما،  صادرات  توسعه 
آفات  کنترل  فنی  مسائل  و  زعفران 
موانع  سموم،  کیفیت  و  بیماری ها  و 
گمرکی، جایگزین کردن تجارت آزاد به 
جای تعرفه  ترجیحی و تبادل اطاعات و 
همکاری دوجانبه بخش های تحقیقاتی 

دو کشور با حضور معاون بازرگانی وزیر 
عامل  مدیر  و  وزیر  معاون  کشاورزی، 
رئیس  ایران،  دولتی  بازرگانی  شرکت 
سازمان حفظ نباتات کشور، مدیر بین 
الملل مرکز تحقیقات کشاورزی، مدیر 
کل صادرات گمرک ایران و چند تن از 

مدیران میانی دیگر برگزار شد.
در این کمیته مشترک نمایندگان هر دو 
طرف مهم ترین موضوعات، چالش ها و 
پیشنهادات خود را برای توسعه روابط در 
حوزه کشاورزی و صنایع غذایی مطرح 
نموند؛ طرف هندی آخرین دستاوردهای 
خود در حوزه های کشاورزی هوشمند، 
بهره  افزایش  و  هواشناسی  تحقیقات 
وری خاک، پرورش نوعی ارزن خوراکی 
این  ترویج  برای  هند  دولت  تصمیم  و 
ماده غذایی در بین مردم، پلتفرم های 
کشاورزان،  برای  بازار  تا  مزرعه  از 
طرح های دولت هند برای توسعه بازار 
محصولات گرمسیری مانند انبه و موز 

و نارگیل و.... را تشریح کرد.

بر اساس گزارش منتشر شده از سوی 
اتاق بازرگانی ایران سهم ایران در تجارت 
خارجی اندونزی کمتر از یک درصد است 
خود  نفتی  رقبای  با  رقابت  در  ایران  و 
در منطقه برای حضور در بازار اندونزی 
اما همکاری در  موقعیت ضعیفی دارد، 
راه های  از  یکی  می تواند  چابهار  بندر 

توسعه روابط تجاری دو کشور باشد.
 مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی ایران 
عنوان  تحت  خود  اخیر  گزارش  در 
»دیپلماسی اقتصادی اندونزی« به بررسی 
اهداف اقتصادی این کشور، جایگاه آن در 
تجارت جهانی و سهم ایران در تجارت 
خارجی اندونزی پرداخته و نتیجه گیری 
و توصیه های سیاست گذاری ارائه کرده 
اندونزی  گزارش  این  اساس  بر  است. 
به عنوان بزرگ ترین مجمع الجزایر جهان، 
با اقتصادی 1.1 تریلیون دلاری، جایگاه 
به  را  بزرگ جهان  اقتصاد  شانزدهمین 
خود اختصاص داده است. تنوع اقتصادی 
و  وسیع  بازار مصرفی  پایدار،  رشد  بالا، 
نیروی کار رقابتی، این کشور را به عنوان 
اقتصادی در جهان  یک قدرت نوظهور 
مطرح کرده است. با این وجود، اندونزی 
درآمد،  نابرابری  مانند  چالش هایی  با 
شکاف های زیرساختی و پیچیدگی های 

قانونی-مقرراتی نیز روبرو است.
در این میان در سال 2022 سهم ایران 

اندونزی  از واردات 23۷ میلیارد دلاری 
حدود یک میلیارد دلار و سهم ایران در 
جذب صادرات 291 میلیارد دلاری این 
بوده  از 500 میلیون دلار  کشور کمتر 
است. این در حالی است که روابط تجاری 
اندونزی با رقبای ایران در خاورمیانه به 
شدت توسعه یافته است؛ به گونه ای که 
مجموع تجارت بین اندونزی و عربستان 
سعودی در سال 2022 به هفت میلیارد 
به  نسبت  درصد  که 45.4  رسید  دلار 
که  آن  تر  مهم  داشت.  افزایش   2021
موازنه تجاری به سود عربستان بود. از 
همین جهت اندونزی قصد دارد کسری 
تجاری دو جانبه خود با عربستان سعودی 
را که در سال 2022، 3 میلیارد دلار بود 
کاهش دهد و تاش هایی برای افزایش 

صادرات خود انجام داده است.
وزارت  داده های  براساس  همچنین 

بازرگانی اندونزی حجم تجارت دوجانبه 
میان این کشور و امارات عربی متحده در 
سال 2022 به حدود پنج میلیارد دلار 
رسید که نسبت به سال گذشته افزایش 

تقریبا 20 درصدی داشته است.
بنابراین این آمارها نشان می دهد جایگاه 
ایران در کلیت تجارت خارجی اندونزی 
بسیار ضعیف است و در مقام مقایسه با 
برخی از همسایگان نفتی نیز جایگاه در 
تبدیل  تا  دیگر سخن  به  ندارد.  خوری 
شدن ایران به شریک تجاری مهم برای 
اندونزی زمان بسیار زیادی در پیش است 
و البته برای ایران بازاری با پتانسیل بالا در 
این کشور وجود دارد. به عبارت دقیق تر 
اندونزی با وجود پتانسیل های اقتصادی 
دیپلماسی  در  ضعیفی  جایگاه  بالا، 
در  ایران  سهم  دارد.  ایران  اقتصادی 
یک  از  کمتر  اندونزی  خارجی  تجارت 

درصد است. ایران در رقابت با رقبای نفتی 
خود در منطقه، مانند عربستان سعودی و 
امارات متحده عربی، برای حضور در بازار 
اندونزی موقعیت ضعیفی دارد و تحریم ها 
مهم ترین مانع توسعه روابط تجاری دو 

کشور محسوب می شود.
همکاری  گزارش  این  اساس  بر  البته 
در بندر چابهار می تواند یکی از راه های 
توسعه روابط تجاری دو کشور باشد. این 
بندر از تحریم های آمریکا مستثنا شده و 
می تواند به عنوان حلقه ای برای دسترسی 
و  مرکزی  آسیای  بازارهای  به  اندونزی 
سرمایه گذاری  بنابراین  باشد.  روسیه 
مشترک دو کشور در بندر چابهار می تواند 

مورد توجه قرار گیرد.
در مجموع در بخش دیگری از گزارش 
نکته  این  به  هم  ایران  بازرگانی  اتاق 
اشاره  شده که از دید طرف اندونزیایی 
حل مسائل قانونی تحریم ها توسعه تهاتر 
و افزایش همکاری ها در بندر چابهار سه 
برای  اندونزی  و  ایران  همکاری  زمینه 
افزایش سطح روابط تجاری خواهد بود. 
دارو  و  پزشکی  تجهیزات  و  ملزومات 
روغن پالم، گردشگری پتروشیمی و به 
خصوص مواد ضد عفونی کننده از جمله 
زمینه هایی است که با توجه به نیاز فراوان 
اندونزی به آنها می تواند به توسعه روابط 

تجاری دو کشور کمک کند.

مدیریت 200 میلیارد دلار از تجارت خارجی کشور به وسیله شبکه بانکی

جزئیات تشکیل کمیته مشترک کشاورزی ایران و هند

جایگاه ایران در بازار اندونزی

حجم ۳ میلیارد دلاری تجارت
 بین ایران و ارمنستان

تراز تجاری مثبت ۱۲۸ میلیون دلاری
 منطقه آزاد کیش

امضای تفاهم نامه های كشاورزی
 میان ایران و مالزی

استقبال 47 درصدی از برنامه ارتقای امنیت 
غذایی كودكان زیر پنج سال

واردات پاکستان از ایران به 104.2 میلیون دلار در ژانویه 2024 افزایش 
یافت که در مقایسه با 83.2 میلیون دلار مدت مشابه سال گذشته 25 

درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش داشت.
 بر اساس آمار ماه به ماه، واردات از ایران از 89.2 میلیون دلار ثبت 
شده 1۷ درصد در دسامبر 2023 افزایش داشته است. به این ترتیب 
کل واردات جولای تا ژانویه 2024 به 591.4 میلیون دلار رسید که 
1۷.1 درصد افزایش یافته است. بر اساس گزارش پروپاکستانی، مقامات 
پاکستان و ایران اخیراً یک برنامه جامع پنج ساله را با هدف افزایش 
همکاری تجاری بین دو کشور اعام کردند. هدف این طرح افزایش 

تجارت دوجانبه به پنج میلیارد دلار تا سال 2028 است.

رئیس کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و ارمنستان گفت: در سال 
2022 میادی روسای جمهور دو کشور ایران و ارمنستان تصمیم 
گرفتند حجم مبادلات تجاری را افزایش دهند که در گام اول حجم 
مبادلات را به یک میلیون دلار و در گام دوم این رقم را به 3 میلیارد 
کمیسیون  اجاس  هجدهمین  در  گریگوریان  مهر  برسانند.   دلار 
مشترک اقتصادی ایران و ارمنستان اظهار کرد: کشور ایران برای ما 
یک شریک مهم در مناسبات اقتصادی و تجاری محسوب می شود. 
در سال 2022 میادی روسای جمهور دو کشور ایران و ارمنستان 
تصمیم گرفتند حجم مبادلات تجاری را افزایش دهند که در گام 
رقم  این  و در گام دوم  میلیون دلار  به یک  را  مبادلات  اول حجم 
را به 3 میلیارد دلار برسانند. معاون نخست وزیر ارمنستان و رئیس 
ایران و ارمنستان افزود: در سال های  کمیسیون مشترک اقتصادی 
گذشته طرح های خوبی به مرحله اجرا رسید که برای ارمنستان دارای 
اهمیت استراتژیک است. گریگوریان گفت: قرارداد گاز در برابر برق، 
پروژه راهسازی در ارمنستان که توسط مهندسان ایرانی اجرا می شود و 
همچنین انتقال برق خط سوم توسط ایران در ارمنستان در دستور کار 
است که اتمام آن برای ما اهمیت دارد. وی بیان کرد: افزایش ظرفیت 
حمل و نقل در برنامه قرار دارد. افتتاح سرکنسولگری ایران در کاپان 
نیز منجر به فعال تر کردن روابط ایران و ارمنستان شده است. همچنین 
ایجاد سرکنسولگری ارمنستان در تبریز هم از اهمیت بسزایی برخوردار 
است. رئیس کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و ارمنستان امنیت و 
ثبات را مهمترین پیش شرط روابط اقتصادی دانست و گفت: نگاه 
با دورنمای توسعه  ایجاد ثبات پایدار و امنیت  جمهوری ارمنستان 
اقتصادی در منطقه است. به همین دلیل طرح چهارراه صلح را ارائه 
کردیم که تمامی محورهای مواصاتی باید باز شود و کشورها به اصول 

حاکمیت یکدیگر احترام بگذارند.

معاون اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه آزاد کیش گفت: تراز تجاری 
منطقه آزاد کیش با احتساب صادرات به سرزمین اصلی و کشورهای 

خارجی 128 میلیون دلار مثبت است.
وحید زارع فکری، معاون اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه آزاد کیش 
تصریح کرد: گمرک ایران تنها صادرات کالا را در نظر می گیرد در 
صورتی که کالا و خدمات هر دو ارزآور هستند.به گفته وی،گمرک 
وظایف متعددی دارد که بخشی از آن مربوط به سرزمین اصلی و 
بخشی دیگر به مناطق آزاد مربوط است. در واقع گمرک ورود و خروج 
کالا به مناطق آزاد را رصد می کند اما برای منطقه آزاد خدمات با 
کالا تفاوتی ندارد و مهم ارزآوری است. وی درباره جزئیات واردات 
و صادرات منطقه آزاد کیش توضیح داد: در 10 ماهه امسال 168 
میلیون صادرات داشتیم و تنها 82 میلیون دلار واردات انجام شده 
است. اعداد و ارقام نشان می دهد در بحث تجارت خارجی 86 میلیون 
دلار تراز تجاری مثبت است. از سوی دیگر برخی شرکتهای دارویی 
در این منطقه فعالیت می کنند که پس از تولید سریعا باید صادر شود. 
از آنجایی که بین پروازهای خارجی در کیش فاصله افتاده این کالا 
به سرزمین اصلی صادر شده و از فرودگاه بین المللی امام خمینی)ره( 
یا شهرهای دیگر صادر می شود که این آمار در گمرکات دیگر ثبت 
می شود. زارع فکری تاکید کرد: اکنون صادرات منطقه آزاد کیش به 
سرزمین اصلی هم 42 میلیون دلار مثبت است. در واقع تراز تجاری ما 

از سرزمین اصلی هم مثبت شده است.
به گفته معاون اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه آزاد کیش، اغلب 
صادرات این منطقه به کشورهای حاشیه خلیج فارس است. همچنین 

صادرات خدمات گردشگری در وضعیت مطلوبی قرار دارد.

در  همکاری  تفاهم نامه های  مالزی  و  ایران  جهادکشاورزی  وزرای 
بخش های مختلف کشاورزی امضا کردند. محمدعلی نیکبخت اظهار 
کرد: در زمینه شیات از جمله صید و صیادی و آبزی پروری هم 
کشور ما هم مالزی تجربیات خوبی دارند و فرصت خوبی هم برای 
سرمایه گذاری وجود دارد. وزیر جهاد کشاورزی افزود: صنایع غذایی 
می توانیم  و  است  بحث  مورد  نیز  کشاورزی  محصولات  فرآوری  و 
همکاری های دوجانبه ای را داشته باشیم. محمد سبو - وزیر جهاد 
کشاورزی مالزی - نیز گفت: پیش از این در زمینه تحقیق و فناوری 
است.  رسیده  امضا  به  تفاهم نامه ای  مالزی  و  ایران  کشور  دو  میان 
همچنین در موضوع برنج و برخی دیگر از موضوعات نیز تفاهم نامه 
همکاری امضا شده است. وی افزود: عاقه مند به همکاری بیشتر میان 
هر دو کشور مسلمان هستیم و می خواهیم تا نهایت اقدامات را برای 

گسترش هر چه بیشتر مناسبات بین دو کشور اتخاد کنیم.

معاون رفاه و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از استقبال 
مشمولان از برنامه ارتقای امنیت غذایی کودکان زیر پنج سال خبر داد 
و گفت: در مرحله اول میزان مشارکت 415 هزار و 56 خانوار مشمول 
بیش از 4۷ درصد بوده است. »علیرضا عسگریان« افزود: جهت اجرای 
این برنامه، جلسات متعدّدی با سازمان برنامه و بودجه کشور و وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برگزار و مقرّر شد اعتبار خرید سبد 
غذایی رایگان مورد تأیید وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
مشتمل بر 16 قلم کالا از جمله؛ لبنیات، پروتئین، غات، حبوبات، 
میوه و سبزیجات و مغزدانه و ... از طریق طرح الکترونیکی کالابرگ 
به  مبتا  سال  پنج  زیر  کودکان  خانوار  سرپرست  یارانه  حساب  به 

سوءتغذیه در دهک های 1 تا ۷ درآمدی واریز شود.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اعتبار ماهانه در نظر 
گرفته شده برای هر خانوار مبتنی بر تعداد کودک مشمول است؛ برای 
هر کودک در خانوار دهک های 1 تا 5درآمدی، اعتبار یک میلیون 
تومانی و برای هر کودک در دهک های 6 و ۷ درآمدی، اعتبار 600 هزار 
تومانی شارژ می شود.وی گفت: ابتدا اطاعات کودکان زیر پنج سالی که 
نیازمند حمایت هستند، از طریق پایش شاخص های تن سنجی کودک 
)اندازه گیری قد، وزن و BMI و مقایسه با منحنی های رشد( در مراکز 
وخانه های بهداشت شهری و روستایی به منظور کاهش نیازهای غذایی 
تغذیه )برای رفع لاغری شدید، کم وزنی و کوتاه قدی( شناسایی شده 
و پس از جمع بندی داده ها توسط دانشگاه های علوم پزشکی سراسر 
کشور و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی معرفی و پس از وسع سنجی اجرایی می شود.

رئیس  کل بانک مرکزی عنوان کرد

لزوم توجه به بندر چابهار برای توسعه روابط دو کشور
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۷۱ دستگاه اتوبوس در سطح شهرستان 
شهرضا فعال است

جزییات رهاسازی آب زاینده رود 
برای کشاورزان

توسعه زیرساخت های گردشگری، مهم ترین 
رویکرد شهرداری نوش آباد

میان جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون 
روسیه شرایط جدیدی شکل گرفته است

شهردار نوش آباد گفت: توسعه زیرساخت های گردشگری و احیای بافت 
تاریخی به عنوان اصلی ترین رویکرد شهرداری در سال جاری است.

و  گردشگری  زیرساخت های  توسعه  کرد:  اظهار  شاه بالایی  احمد 
احیای بافت تاریخی به عنوان رویکردهای اصلی شهرداری با توجه به 
گردشگرپذیر بودن این شهر است. وی جهت معرفی اقدامات شهرداری 
بخش های  در  سال 1402  در  نوش آباد  شهرداری  پروژه های  افزود: 
بلوک فرش، توسعه زیرساخت های گردشگری، آسفالت معابر شهری، 
احیای بافت تاریخی، سیستم آبیاری نوین، تملک و آزادسازی و تجهیز 

ماشین آلات خدمات شهری قابل تقسیم بندی است.
شهردار نوش آباد افزود: در بخش بلوک فرش حدود 13 هزار متر از 
معابر شهری به ارزش یک صد میلیارد ریال بلوک فرش شده است که 
معابر واقع در محدوده تاریخی و منتهی به ابنیه تاریخی در این زمینه 
مورد توجه قرار گرفته است. شاه بالایی گفت: در بخش توسعه زیر 
ساخت های گردشگری احداث دو سرویس بهداشتی در بوستان های 
ساحلی و نیایش از جمله نیازهای اساسی این شهر بوده است که در 

جهت افزایش رضایتمندی گردشگران انجام گرفته است.
وی به پروژه های سال 1402 را به عنوان یکی از رویکردهای اصلی به 
احیا بافت تاریخی شهر نوش آباد اشاره کرد و گفت: احداث ساختمان 
خروجی برای شماره یک شهر زیرزمینی، مرمت آب انبار چاله سی، 
احداث دفتر شهر زیرزمینی، سنگ فرش محوطه تاریخی مسجد جامع 
عتیق، مرمت و به سازی ساباط بقعه تاریخی رقیه خاتون و سنگ فرش 

محوطه آب انبار چاله سی را از جمله اقدامات این بخش است.

-استاندار اصفهان گفت: میان جمهوری اسامی ایران و فدراسیون 
روسیه شرایط جدیدی شکل گرفته است و این ظرفیت ها می تواند 
فرصتی فراهم کند تا میان اصفهان و جمهوری تاتارستان، افق های 
روشنی در روابط و تعامات آینده تعریف شود. سیدرضا مرتضوی 
روز پنجشنبه در همایش بررسی فرصت های تجاری و سرمایه گذاری 
اصفهان و تاتارستان در اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی استان 
اصفهان افزود: ارتباط ویژه میان جمهوری اسامی ایران و فدراسیون 
روسیه می تواند فرصتی فراهم کند تا میان استان اصفهان و جمهوری 
تاتارستان، افق های روشنی در روابط و تعامات آینده تعریف شود. وی 
ادامه داد: بسیار خرسند هستیم که مسوولان جمهوری تاتارستان، 
استان اصفهان را بعنوان دومین مقصد خود انتخاب کردند و باور داریم 
این سفر فرصتی برای معرفی ظرفیت های استان اصفهان برای فعالان 
اقتصادی تاتارستان فراهم می کند. وی تصریح کرد: استان اصفهان با 
جمعیتی افزون بر 5 میلیون نفر و وسعتی بیش از 10۷ هزار کیلومتر 
مربع می تواند بضاعت های خوبی را برای فصل جدید همکاری ها با 
استان  کرد:  خاطرنشان  مرتضوی  کند.  فراهم  تاتارستان  جمهوری 
اصفهان دارای اقلیم های متنوعی است و همین موضوع جذابیت های 
بسیاری برای گردشگران دارد و این استان ظرفیت های فوق العاده ای 
را در قلب خود جای داده  تاریخی  و  در حوزه گردشگری طبیعت 
است. عاوه بر جذابیت های گردشگری، استان اصفهان ظرفیت های 
تولیدی و صنعتی زیادی دارد و 45 درصد ورق های فولادی کشور، 35 
درصد از تجهیزات دارویی و بهداشتی کشور و 55 درصد از تولیدات 
زیورآلات کشور در این استان تولید می شود. وی افزود: استان اصفهان 
قطب مطلق تولید لوازم خانگی در کشور است و حدود 30 درصد 
از ظرفیت تولید منسوجات و صنعت نساجی کشور در این استان 
قرار دارد. مرتضوی یادآور شد: استان اصفهان همچنین 30 درصد از 
مصالح ساختمانی و لوازم بهداشتی ساختمانی کشور را تولید می کند 
و ظرفیت های بسیار زیادی در حوزه صنایع غذایی نیز دارد و در کنار 
این ها، این استان غنی از سرمایه انسانی مجرب و متخصص است که 

این شاخصه را مهمترین دارایی استان اصفهان می دانیم.

مدیر کل دفتر بهداشت آب شرکت مهندسی آب و فاضاب کشور، با 
حضور در شرکت آب و فاضاب استان اصفهان ضمن برگزاری نشست 
آزمایشگاهای آب و  از مجموعه  این شرکت  با مدیر عامل  مشترک 
فاضاب ستاد و مجموعه فلمن بازدید کرد. در این نشست که با حضور 
معاون بهره برداری و توسعه آب، معاون بهره برداری و توسعه فاضاب 
و مدیر مرکز پایش و نظارت بر کیفیت آبفای استان اصفهان برگزار شد، 
حسین اکبریان کیفیت آب را خط قرمز شرکت آب و فاضاب اصفهان 
دانست و بر کنترل و پایش آب مشترکین تاکید کرد. احمد منتظری 
مدیر کل دفتر بهداشت شرکت مهندسی آب و فاضاب کشور نیز ضمن 
تقدیر از آبفای استان اصفهان در خصوص کنترل، پایش و نظارت بر 
بهداشت آب شرب و ارتقا کیفیت پساب تصفیه خانه های اصفهان ، بر 

تعامل با مراکز بهداشت و محیط زیست تاکید کرد.

اخبـاراخبـار

نشست مشترک مدیر عامل آبفای استان 
اصفهان با مدیر كل دفتر نظارت بر بهداشت 

آب شركت مهندسی آبفای كشور

ذوب آهن اصفهان در ساخت محصولات صنعتی به توانمندی مطلوب رسیده است
صنعت  نمایشگاه  در  کوهی  مهدی 
چهارشنبه  وابسته  صنایع  و  ساختمان 
25 بهمن ماه در حضور اصحاب رسانه  
به توانمندی ذوب آهن اصفهان در تولید 
محصولات صنعتی اشاره کرد و از تکمیل 
سایز  تا  پهن  بال  تیرآهن  سبد  شدن 

H30 خبر داد .
حق  هادی  که  خبری  نشست  این  در 
شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون  بین 
مدیرعامل  نژاد  تقدسی  عباس  تهران، 
شرکت نمایشگاهی شهر آفتاب و جمعی 
و  تولیدکنندگان  انجمن  مسئولین  از 
صادرکنندگان سازه های فولادی ایران 
در آن حضور داشتند ، مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان ارائه سازه پیش ساخته در 
صنایع  و  ساختمان  صنعت  نمایشگاه 
وابسته را یک نوآوری نامید که به خوبی 
توانمندی این مجتمع عظیم صنعتی در 
تولید محصولات خاص را نمایان کرده 
است . وی با اشاره به اینکه تولید این 
محصولات در پیشبرد نهضت ملی مسکن 
اهمیت بسیاری دارد ، گفت : با وزارت راه 

و شهرسازی تعامل خوبی داریم و و به 
زودی از طریق سازمان نظام مهندسی 
نقشه ساختمان های بلند مرتبه 15 ، 
25 و 50 طبقه در اختیار ذوب آهن قرار 
می گیرد . آمادگی داریم که به صورت 
ساخته  نیاز  مورد  های  سازه  مدولار 
شود و در پروژه تحویل گردد . کوهی 
با بیان اینکه این توانمندی در شرایط 
تحریم با اتکاء به توان داخلی مهندسان 
 : ، گفت  است  و کارگران حاصل شده 
یکی از مهمترین مزیت های استفاده از 
بال  تیرآهن های  و  سازه های فولادی 

پهن ، افزایش سرعت در ساخت وساز 
است که موجب کاهش هزینه ساخت 
می شود . سازه ای که هم اکنون در این 
نمایشگاه در معرض دید بازدیدکنندگان 
قرار گرفته است تنها در دو روز ساخته 
مدولار  دیگر  مزیت   : افزود   وی   . شد 
سازی و سازه های فولادی کاهش قابل 
توجه مصرف فولاد در هر متر مربع است 
که این امر نیز هزینه ساخت را کاهش 
این  مقاومت  اینکه  ضمن   . دهد  می 
سازه ها در برابر زلزله بسیار زیاد است 
و افزایش ایمنی ساختمان را می توان 

مزیت دیگر استفاده از سازه های فولادی 
ذکر کرد. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان 
با بیان اینکه این شرکت ریل مورد نیاز 
بین شهری وهمچنین متروی  خطوط 
کان شهرها را تامین می کند ، گفت : 
هم اکنون در تمام پروژه های راه آهن و 
مترو از ریل ذوب آهن اصفهان استفاده 
می شود و اخیراً این محصول در پروژه 
تجریش - پرند و همچنین خط دوم ریل 
باشد  می  توسعه  حال  در  که  اصفهان 
مورد استفاده قرار گرفت . مهدی کوهی 
، برگزاری نمایشگاه صنعت ساختمان و 
صنایع وابسته در مرکز نمایشگاهی شهر 
آفتاب را مورد تقدیر قرار داد و گفت : این 
ترافیک شهر  از  دور  نمایشگاهی  مرکز 
از فضای بسیار مناسبی  تهران است و 
برخوردار است که امیدوارم شاهد رونق 

بیشتر این مرکز باشیم . 
صنایع  و  ساختمان  صنعت  نمایشگاه 
وابسته از 24 لغایت 2۷ بهمن ماه 1402 
در مرکز نمایشگاهی شهرآفتاب پذیرای 

بازدیدکنندگان است.

ارتقا شاخص امید به زندگی نشانه دگرگونی و بهبود نظام سلامت است
اصفهان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس 
نشانه  را  زندگی  به  امید  ارتقا شاخص 
در  سامت  نظام  بهبود  و  دگرگونی 
دوران انقاب و نظام اسامی ذکر کرد 
و گفت: بدون تردید یکی از مهم ترین 
دستاوردهای انقاب اسامی، بهبود نظام 

سامت است.
در  چهارشنبه  ظهر  شیرانی  شاهین 
بین  کنگره  نخستین  اقتتاحیه  مراسم 
المللی انجمن علمی تغذیه ایران در تالار 
این سینا دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
امُید  اسامی سن  انقاب  افزود:ابتدای 
به زندگی بین ایرانیان 52 تا 53 سال 
انقاب  سالگی   45 در  امروز  ولی  بود 
اسامی این شاخص به ۷5 سال برای 
آقایان و 2 تا سه سال بیشتر از آن برای 
خانم ها رسیده است. وی یاد اوری کرد: 
هر چند شاخص های زیادی مانند تعداد 
تخت بیمارستانی، تعداد پزشکان و کادر 
درمان، تعداد دانشجویان علوم پزشکی 
و نظایر آن برای سنجش ارتقای نظام 
سامت وجود دارد ولی همه این شاخص 
ها خود را در میزان امید به زندگی در 
نشان می دهد. وی گفت:  یک کشور 
امروزه علوم تغذیه از جمله رشته های 
استراتژیک است که می تواند موقعیت 
یک کشور را در جهان بالا و پایین بیاورد 
و برای تحقق شعار پیشگیری بهتر از 
درمان نیازمند توجه ویژه به علوم تغذیه 
هستیم. شیرانی افزود: سامت تنها نبود 
بیماری نیست و یکی از یک جنبه های 
مهم آن تغذیه و امنیت غذایی است و 
از درمان  بهتر  پیشگیری  تحقق شعار 
نیازمند توجه ویژه به علوم تغذیه دارد. 
وی ادامه داد: نظام اسامی سامت را 

ارتقای سامتی  و  داند  حق مردم می 
از جمله وظایف حاکمیت است  مردم 
سامت  تامین  در  تغذیه  به  توجه  و 
بسیار مهم و اثرگذار و عامل مهمی در 
پیشگیری از برُوز بسیاری بیماری هاست. 
اصفهان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس 
تصریح کرد: امروزه »غذا« به ساحی در 
دست استکبار تبدیل شده است و شاهد 
هستم در تجاوز رژیم اشغالگر قدس به 
غزه در کنار همه فجایع محدودیت های 
شدیدی از طرف این رژیم بر روی ورود 
مواد غذایی به این منطقه اعمال شده 
است تا مردم این مناطق از سو تغذیه 
رنج ببرند. وی یادآور شد: کشور ما نیز 
هم اکنون درگیر جنگ پنهان است و 
تحریم ها  گوید  می  استکبار  هرچند 
کسانی  ولی  نیست  دارو  و  غذا  شامل 
دارند می دانند  قرار  کارها  بطن  که در 
ما تا زمانی که در این زمینه ها خودکفا 
نباشیم، استکبار حتی اجازه ورود غذا و 
دارو را نمی دهد و نمونه آن را در ورود 

واکسن کرونا مشاهده کردیم.
وی اظهار داشت: خشکسالی های طولانی 
و بارش های کم در کنار کشاورزی سنتی 

ای  ویژه  نتوانیم حساب  تا  باعث شده 
بر روی منابع آبی کشور باز کنیم البته 
کشاورزی سنتی و غرق آبی باید با روش 
های مدرن و پر بازده جایگزین شود و 
باید از فرصت های زیادی که کشورمان 
در شمال و جنوب برای تامین آب دارد 
بهره مند شد و رژیم غذایی مردم را باید 
نتوانند  دشمنان  که  ببریم  سمتی  به 

امنیت غذایی ما را تهدید کنند.
باید  جامعه  ای  تغذیه  گفت:سواد  وی 
افزایش یابد و رسانه ها نقش موثری در 
ارتقا دانش مردم در این خصوص دارد و 
باید تغذیه به مطالبه مردمی تبدیل شود 
و مردم از مسوولان بخواهند تا متخصص 
شد:  یادآور  وی  باشند.  داشته  تغذیه 
چند سالی است که کارشناسان تغذیه 
این  و  دارند  بهداشت حضور  مراکز  در 
کارشناسان می توانند نقش موثری در 
ارتقا دانش تغذیه مردم و اصاح باورهای 
و  تغذیه  خصوص  در  غلط  و  سنتی 
سامت داشته باشند که در این زمینه 
به  باید  جدید  نسل  باورهای  اصاح 
سرعت انجام شود. رییس دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان خاطرنشان کرد: امروز 

اهمیت تغذیه در سامت جامعه ثابت 
شده است و هر گونه هزینه برای ارتقای 
وضعیت تغذیه ای جامعه پرداخت صرف 
هزینه نیست بلکه سرمایه گذاری بر روی 
رُشد فکری و رُشد سامت نسل حاضر و 

نسل های بعدی است.
اصفهان  استان  کرد:  خاطرنشان  وی 
از جمله اولین استان هایی بود که در 
سال های قبل افزودن مکمل های اسید 
فولیک و آهن را به آرد نان عملیاتی کرد 
و امروزه استفاده از مکمل ها به روشی 
شایع برای ارتقا کیفیت تغذیه تبدیل 
شده است که باید در کشور به آن توجه 
ریزمغذی  های  رساندن  و  شود  جدی 
به  ابتا  از  پیشگیری  در  بدن  به  لازم 

بسیاری از بیماری ها موثر است.
اگر تغذیه نادرست و کم تحرکی دست 
به دست هم دهند عامل اصلی بیماری 
های قلبی و عروقی هستند که عامل 
است  کشور  در  میر  و  مرگ  نخست 
بنابر ان اصاح تغذیه در کاهش مرگ و 
میرهای کشور موثر است. رییس دانشگاه 
و  کرد:تجهیزات  تصریح  پزشکی  علوم 
لوازم آزمایشگاه های مرتبط با علم تغذیه 
بروز  نیازمند  کشور  و  باشد  برُوز  باید 
رسانی استانداردها در این حوزه است و 
باید نظارت جامع و کاملی بر روی میزان 
کود و سموم در محصولات کشاورزی 
و دامپروری داشت. وی از شرکت های 
بیمه خواست همان گونه که هزینه هایی 
مانند آنژیوگرافی و دیالیز را پرداخت می 
کنند، خدمات مشاوره ای پیرامون تغذیه 
سالم را نیز مورد حمایت بیمه ای قرار 
دهند که بدون تردید آمار ابتا به بیماری 

های غیر واگیر را کم خواهد کرد.

رئیس سازمان مدیریت حمل ونقل شهرداری شهرضا گفت: در حال 
حاضر ۷1 دستگاه اتوبوس در سطح شهرستان وجود دارد که از این آمار، 
35 دستگاه فعال، 12 دستگاه نو و 12 دستگاه در حال بازسازی است و 

9 دستگاه در آینده ای نزدیک بازسازی خواهد شد.
بیژن بیژنی در اصفهان با اشاره به اینکه بیشترین تردد در سطح شهر 
منحصر به اتوبوس ها و تاکسی ها است، اظهار کرد: قیمت کرایه تاکسی 
مشخص و برچسب نرخ کرایه روی شیشه تاکسی ها و پایانه ها نصب 
شده است تا همواره نظارت لازم انجام شود. وی افزود: در حوزه ترافیکی 
با چالش هایی همچون فرسودگی اتوبوس ها، قفل طرح توسعه، بسته 
شدن طرح نوسازی حمل ونقل مواجه هستیم. رئیس سازمان مدیریت 
حمل ونقل شهرداری شهرضا خاطرنشان کرد: در حال حاضر ۷1 دستگاه 
اتوبوس در سطح شهرستان وجود دارد که از این آمار، 35 دستگاه فعال، 
12 دستگاه آن نو و 12 دستگاه در حال بازسازی است و 9 دستگاه در 
آینده ای نزدیک بازسازی خواهد شد. بیژنی با بیان اینکه 500 دستگاه 
گفت: 11  دارد،  فعالیت  اصفهان  در شهرستان  درون شهری  تاکسی 

شرکت حمل ونقل دانش آموزی و 22 آژانس در سطح شهر فعال است.

 بنا بر مصوبه کارگروه سازگاری با کم آبی استان با توجه به ضرورت نوبت 
تامین آب برای ادامه آبیاری کشت غات، خروجی سد زاینده رود از 
تاریخ یکشنبه 29 بهمن افزایش خواهد یافت. طبق  گفته مسوولان آب 
منطقه ای اصفهان مقرر گردید با توجه به پیش بینی هواشناسی مبنی بر 
بارندگی های پنجشنبه و جمعه )26 و 2۷ بهمن( در صورت وقوع بارش 
مؤثر، زمان رهاسازی آب با هماهنگی اصناف کشاورزی و سازمان جهاد 
کشاورزی استان تغییر یابد. رودخانه زاینده رود به طول بیش از 400 
کیلومتر در دهه های اخیر به دلیل برداشت های غیرقانونی در بالادست، 
انتقال آب به حوضه دیگر، افزایش مصارف صنعتی و شرب و تا حدودی 
کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان دوره ای، تبدیل و در 

پایین  دست در بیشتر ایام سال با خشکی مواجه شده است.

مهدی کوهی در نمایشگاه صنعت ساختمان و صنایع وابسته

رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای   140111441001800690 شماره  پرونده  کاسه  برابر 
ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  140260310018009364 هیات موضوع 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی عباس آباد تصرفات 
مالکانه و بامعارض آقای سید هادی هادوی فرزند سید علی نسبت به شش دانگ 
یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت261/80  متر مربع کاربری باغات و 
کشاورزی ( تحت پاک 2633 فرعی از 5 اصلی قسمتی از پاک 1363 فرعی از 5 
اصلی واقع در قریه پسنده سفلی دهستان نشتاء بخش دو ثبت عباس آباد خریداری 

از سند مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض و دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. شناسه آگهی:1654910
عباس رحمت پور رکنی/ سرپرست اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان عباس آباد

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/14
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/28

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای   140111441001800290 شماره  پرونده  کاسه  برابر 
1402603100180094۷4 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی عباس آباد تصرفات مالکانه و 
بامعارض آقای جال منصوری آریا فرزند محمد نسبت به شش دانگ یک زمین 
مشتمل بر ساختمان به مساحت 401 متر مربع کاربری باغات و کشاورزی  تحت 
پاک 2044 فرعی از 15۷ اصلی قسمتی از پاک 182 فرعی از 15۷ اصلی واقع در 
قریه کورکا دهستان لنگا بخش دو ثبت عباس آباد خریداری از سند مالکیت مشاعی 

متقاضی محرز گردیده است لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض و 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
عباس رحمت پور رکنی/ سرپرست اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان عباس آباد

تاریخ انتشار نوبت اول1402/11/14 :
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/11/28

شناسه آگهی:165491۷

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 140260310013020603 
مورخ 28/ 10 / 1402 هیات قانون تعیین تکلیف........ موضوع ماده یک قانون 
بامعارض  و  مالکانه  تصرفات  .......چمستان......  ثبتی  واحد  در  مستقر  مذکور 
متقاضی آقای / خانم روح اله اسماعیلی فرزند مهدی نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 166/9۷ متر مربع به شماره پاک 3۷0 
فرعی از 1۷1 فرعی از 36 فرعی از 54 اصلی واقع در قریه لسفیجان بخش 11 
خریداری شده از آقای / خانم سلمان لطفی مالک رسمی محرز گردیده است لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضیعت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق این روزنامه و محلی / سراسری در شهرها منتشر و در روستاها رای 

هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند . 
معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.

تاریخ انتشار نوبت اول1402/11/28 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/12/12

شناسه آگهی: 166۷۷52
عین اله تیموری/ رئیس اداره ثبت اسناد و اماک چمستان

برگ سبز خودرو سواری سمند LX مدل 1388 رنگ 
شماره  موتور 12488118139  شماره  متالیک  نقره ای 
پاک  شماره   NAAC91CC29F809567 شاسی 
انتظامی ایران 13 6۷8 ن 91 مالکیت مجتبی تاجمیر 
ریاحی فرزند مصطفی به کد ملی 1284829510 مفقود 

شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
                                                             کد 135

 برگ سبز موتور سیکلت انژکتوری لیفان مدل 1402 رنگ 
قرمز شماره موتور 0135NC5059265 شماره شاسی 
انتظامی  پاک  شماره   NC5GBLMEEPAZ42611
ایران 636  84918 مالکیت عزت اله نادری بنی فرزند 
نصراله  به کد ملی 4622۷۷۷010 مفقود شده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
                                                             کد 135

آگهی مفقودی

آگهی مفقودی

سند کمپانی،  برگ سبز وسیله نقلیه کامیون کشنده هوو 
معمولی  زرد  رنگ   200۷ مدل   ZZ4257S3241V
 87A11309 شماره موتور 10۷0896۷ شماره شاسی
شماره پاک انتظامی ایران 14_266 ع 1۷ مالکیت احمد 
باوی فرزند عباس  به کد ملی 1815398388 مفقود شده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
                                                             کد 135

برگ سبز خودرو سمند X7 به شماره پاک 335 س 55 
ایران 31 مدل 1383 به شماره موتور 32908238699 
شماره شاسی 8223۷۷48 به رنگ بژ - متالیک به مالکیت 
آقای خداکرم کاروند به شماره ملی 4859194950 صادره 

از پلدختر مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
                                                          کد لرستان

آگهی مفقودی

آگهی مفقودی برگ سبز خودرو 
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امام جمعه کرمان: نامزدهای انتخابات در کنار رقابت 
به دیانت و اخلاق نیز توجه داشته باشند

امام جمعه موقت سنندج:
 مردم برای حفظ امنیت کشور در انتخابات 

شرکت گسترده داشته باشند

امام جمعه ساوه: 
حضور در انتخابات تکمیل گر
 شکست های آمریکا است

رئیس ستاد انتخابات گلستان خبر داد:
رقابت ۳۰۶ نامزد انتخابات مجلس در گلستان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان از روند 
ساخت بیمارستان طالقانی گرگان بازدید کرد

گاز  پالایش  شرکت  مددکاری  و  کار  روابط  مسئول 
ایام در سومین نشست تخصصی مددکاران اجتماعی 
صنعت نفت، به عنوان مددکار منتخب وزارت نفت در 

سال 1402 معرفی شد.
توسعه  در  وزیر  معاون  عمومی؛  روابط  گزارش  به 
مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت طی لوح تقدیری 
خطاب به مددکار پالایشگاه، از تاش در عرصه خدمت 
به نیروی انسانی و اهتمام همیشگی در راستای توسعه 
سامت اجتماعی و انجام وظایف حرفه ای و اخاقی در 

کسوت مددکار اجتماعی  قدردانی کرده است.
»مهدی علی مددی« در این مراسم با اشاره به اینکه 
مددکاران سفیران صنعت نفت هستند، افزود: کارکنان 
صنعت نفت به دلیل ماهیت کارشان با چالش ها و 
مخاطراتی روبه رو هستند و شرایط بسیار سختی را 

تجربه می کنند، از این رو مددکاری اجتماعی می تواند 
در رفع این چالش ها بسیار کمک کننده باشد.

وی با بیان اینکه مهم ترین نقش مددکاری جلوگیری از 
تبعیض و بی عدالتی  است، اظهار داشت: مددکاران می 
توانند با روش های به کار گرفته شده، فرد را به آغوش 
کار و خانواده خود باز گردانده و زندگی آنها را احیا 
کنند. در این مراسم که همزمان با ایام ولادت حضرت 
علی )ع( و روز مددکار با حضور مدیران منابع انسانی 
چهار شرکت اصلی زیر مجموعه وزارت نفت، روسای 
این  پیشکسوتان  و  اجتماعی  مددکاری  و  کار  روابط 
حرفه  در سالن اجتماعات صندوق های بازنشستگی 
صنعت نفت برگزار شد،" ایرج ملکی" مسئول روابط 
عنوان  به  ایام  گاز  پالایش  شرکت  مددکاری  و  کار 
مددکاری منتخب وزارت نفت در سال 1402 معرفی 

و با سپاس نامه ای از سوی معاون وزیر نفت در توسعه 
مدیریت و سرمایه انسانی مورد تقدیر قرار گرفت.

مسـئولیت  اجتماعـی،  مـددکاران  اسـت؛  گفتنـی 
رسـیدگی بـه درخواسـت هـای کارکنـان، مرتبـط 
بـا حـوزه هـای کاری و ضروریـات زندگـی فـردی 
و خانوادگـی، رسـیدگی بـه مشـکات اقتصـادی و 
بررسـی درخواسـت هـای مرتبـط بـا گایـه منـدی 
هـا و شـکایات کارکنـان را بـه عهـده دارنـد و بـا 
ارتقـای سـامت جسـمانی و  سـرلوحه قـرار دادن 
پیگیـری  و  هـا  اقـدام  انجـام  بـا  کارکنـان،  روانـی 
هـای لازم و براسـاس قوانیـن و دسـتور العمـل های 
مدون سـازمانی در مسـیر بهبود شـرایط محیط کار، 
کاهـش تخلفـات، افزایـش رضایتمنـدی و بهره وری 

سـازمان و کارکنـان و گام برمـی دارنـد.

 بخش صنعت، معدن و تجارت استان 
همدان در طول فعالیت دولت سیزدهم 
مسیر رو به رشدی داشته است؛ احیای 
واحدهای راکد و نیمه تعطیل، افزایش 
تولید، صدور پروانه بهره برداری و کشف 
ذخایر لیتیوم تنها نمونه ای کوچک از 
تحول چشمگیر این بخش در 2 سال 
گذشته است. احیای واحدهای تولیدی 
راکد در بخش صنعت و معدن استان 
موجب  گذشته  سال   2 در  همدان 
بهبود  آن  ثمره  که  شده  تولید  رونق 
وضعیت اقتصادی استان است.34 طرح 
همت  با  معدنی  و  صنعتی  اقتصادی، 
دولت  مسوولان  عدالت محور  و  بلند 
سیزدهم در این استان همزمان با فجر 
انقاب به ثمر نشست و به دستاوردهای 
مدیرکل  شد.  افزوده  استان  صنعتی 
صنعت، معدن و تجارت استان همدان 
با بیان اینکه 34 واحد صنعتی و معدنی 
در  فجر  مبارک  دهه  آغاز  با  همزمان 
نقاط مختلف استان افتتاح و یا کلنگ 
زنی شد افزود: این طرح ها با حمایت 
دولت مردمی سیزدهم با اعتبار 20 هزار 
جمع  به  گذاری  سرمایه  ریال  میلیارد 

صنایع استان اضافه می شود.
ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم 

برای بیش از پنج هزار نفر
اندازی  راه  با  کرد:  خاطرنشان  شانیان 
این واحدها برای یک هزار و ۷۷0 نفر 
افراد  و  آموختگان  دانش  جوانان،  از 
به  و  مستقیم  صورت  به  استان  بومی 
طور غیرمستقیم برای سه هزار و 500 
نفر اشتغال ایجاد می شود. این واحدها 
در زمینه کاغذ، دارو، ورق فولادی، مواد 

محصولات  و  بتن  پاستیک،  معدنی، 
نیازهای  از  و بخشی  تولید  را  متنوعی 
کشور را تامین می کنند و سهم بسزایی 
در کاهش واردات و خروج ارز خواهند 
اینکه  بیان  با  مسئول  مقام  داشت.این 
بازگشت افزون بر 110 واحد تولیدی و 
صنعتی به چرخه تولید از دستاوردهای 
کرد:  تصریح  است  استان  ارزشمند 
اسامی  انقاب  پیروزی  سالگرد  در 
آئین احیا و بازگشت دوباره چند واحد 
تولیدی و صنعتی به چرخه تولید را به 
عنوان نمونه ای از این مجموعه برگزار 
به  عنایت  با  کرد:  تصریح  شد.شانیان 
بر  مبنی  انقاب  معظم  رهبر  تاکیدات 
اقدامات  اقتصادی  سریع  رشد  تداوم 
با تدابیر استاندار همدان در  اثرگذاری 
که  شده  انجام  تجارت  و  تولید  حوزه 
آنها در جشن چهل و پنج  از  تعدادی 
سالگی انقاب راه اندازی و وارد چرخه 

تولید استان همدان شد.
رشد 24 برابری واحدهای صنعتی 

همدان پس از انقلاب
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت همدان 

تعداد واحدهای صنعتی  اینکه   بیان  با 
این استان پس از انقاب 24 برابر رشد 
داشته است، گفت: در سال 5۷، همدان 
دارای 50 واحد تولیدی بود که این رقم 
به برکت انقاب اسامی به بیش از هزار 

و 200 واحد رشد یافته است.
در  اتفاق های خوبی  انقاب  برکت  به 
عرصه صنعت، پزشکی و اقتصادی کشور 
رقم خورده و در پایتخت تاریخ و تمدن 

حال خوش تولید برقرار است.
روایت تحول صمت همدان از احیای 
واحدهای راکد تا کشف ذخایر لیتیوم

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
تاثیرگذار  اقدامات  به  اشاره  با  همدان 
احیای  گفت:  صنعت  بخش  در  دولت 
واحدهای صنعتی و معدنی استان در 24 
ماه گذشته، افزایش تولید 120 درصدی 
در شرکت شیشه همدان و افزایش 14 
درصدی صدور پروانه بهره برداری صنعت 

از جمله این فعالیت ها است.
حوزه  در  درصدی   66.3 رشد 

سرمایه گذاری صنعت
حوزه  در  همچنین  داد:  ادامه  شانیان 

درصد   66.3 صنعت  گذاری  سرمایه 
رشد داشتیم و تعداد شرکت های دانش 

بنیان نیز 50 درصد رشد داشته است.
وی با اشاره به اینکه تعداد معادن استان 
هفت  سیزدهم  دولت  در  نیز  همدان 
درصد رشد داشته است افزود: در دولت 
سیزدهم در وصول حقوق دولتی معادن 

نیز 480 درصد رشد ایجاد شده است.
مدیرکل صنعت معدن و تجارت استان 
پروژه  اجرایی  عملیات  آغاز  همدان 
پتروشیمی ابن سینا در تابستان امسال 
را از دیگر دستاوردهای دولت در استان 
برشمرد و توضیح داد: پروژه پتروشیمی 
ابن سینا در منطقه ویژه اقتصادی جهان 
آباد در شهرستان فامنین از توابع استان 

همدان کلنگ زنی شد.
اجرای 300 طرح صنعتی با پیشرفت 

بالای 60 درصد
با  اجرای 300 طرح صنعتی  از  شانیان 
پیشرفت بالای 60 درصد در نقاط مختلف 
استان خبر داد و گفت: این تعداد طرح در 
صورت تکمیل منجر به رشد 30 درصدی 
صندوق  شود.افتتاح  می  استان  صنعت 
حمایت از صنایع پیشرفته برای اولین بار 
در غرب کشور و ارتقا رتبه استان از 21 
به 9 در ثبت آمار تولید واحدهای صنعتی 
در سامانه جامع تجارت از دیگر اقدامات 
این اداره کل طی 2 سال گذشته است.

وجود 2 محدوه معدنی لیتیوم فرصتی 
کشور  و  همدان  استان  برای  ارزشمند 
توسعه  نویدبخش  و  می شود  محسوب 
صنعتی و معدنی است و امیدواریم بتوانیم 
چرخه استخراج و فرآوری این ذخایر غنی 

و بی نظیر را به خوبی مدیریت کنیم.

مددکار پالایشگاه گاز ایلام منتخب وزارت نفت شد

روایت تحول صمت همدان از احیای واحدهای راکد تا کشف ذخایر لیتیوم

تبیین دستاوردهای ایران اسلامی برای جهادگران عرصه ستایشگری 

قول مساعد سفیر تركمنستان برای تسریع در صدور ویزای بلند مدت تجاری 
مشترک  اتاق  رئیس  زاده-گرگان:  حسین  نرگس 
ایران و ترکمنستان موضوع صدور ویزای بلندمدت را از 
خواسته های تجار ایرانی دانست و گفت: نزدیک به 300 
نفر عضو اتاق مشترک ایران و ترکمنستان هستند که تعداد 
زیادی نیست از این رو قول مساعد گرفیتم تا برنامه ریزی 

برای صدور ویزای بلند مدت برای بازرگانان تسریع شود.
با  مدیره جدید  دیدار هیات  اولین  در  بهرامی  رمضان 
سفیر ترکمنستان در ایران، افزود: در صورتیکه کشور 
ترکمنستان آمادگی داشته باشند، شورای مشترک هرچه 

سریعتر شکل بگیرد.
وی با بیان اینکه تشکیل شورای مشترک جزو مصوبات 
بود،  ترکمنستان  و  ایران  مشترک  اتاق  کمیسیون 

اظهارکرد: امیدواریم هرچه سریعتر این شورا ایجاد شود.
برگزاری  ترکمنستان  و  ایران  مشترک  اتاق  رئیس 
دوره  های آموزشی با هدف معرفی ظرفیت های تجارت 
با کشور ترکمنستان را یک نیاز دانست و تاکید کرد: برای 
استفاده بیشتر از ظرفیت تجارت با ترکمنستان دوره های 
اساتید و فعالان حوزه ترکمنستان  با حضور  آموزشی 
برگزار می شود. بهرامی خاطرنشان کرد: در این دوره  های 
آموزشی تاش می شود تا توانایی ظرفیت تولید و تجارت 
ایران و  اتاق مشترک  بازرگانان عضو  کشور به تجار و 
ترکمنستان معرفی شود. وی برگزاری تورهای صنعتی و 
اعزام و پذیرش هیات های تجاری را از اقدامات مهم برای 
توسعه روابط بین دو کشور برشمرد و گفت: با پذیرش 

هیات تجاری و معرفی ظرفیت های تولیدی کشور می 
توان صادرات را افزایش داد.

بهرامی به ارتباط مستمر تجار و بازرگانان ایرانی با همتای 
خودشان در ترکمنستان تاکید کرد و افزود: حضور تجار 
و بازرگانان در فضای کسب و کار ترکمنستان یکی از 
خواسته های جدی ما در این نشست از سفیر ترکمنستان 
بود اما گایه هایی مبنی بر ارسال کالای نامرغوب وجود 
داشت.  رئیس اتاق مشترک ایران و ترکمنستان تصریح 
کرد: ما به سفیر ترکمنستان در این خصوص قول دادیم 
تا با کمک بخش دولتی نظارت بیشتری بر صادرات کالا 
داشته باشیم و بخش خصوصی هم در این زمینه بیشتر 
دقت کند. وی بیان کرد: اگر لازم باشد تفاهم نامه ای با 
سازمان استاندارد، وزارت بهداشت و گمرک هم منعقد 

شود تا کیفیت کالا بررسی و نظارت دقیقتری شود.

عنوان  به  را  ترکمنستان  کشور  از  گاز  خرید  بهرامی 
قرار  گفت:  و  کرد  مطرح  خصوصی  بخش  درخواست 
شد تمام خواسته های کشور در این زمینه به دولت 

ترکمنستان انتقال داده شود.
وی  موضوع صدور ویزای بلندمدت را از دیگر خواسته های 
تجار ایرانی دانست و افزود: نزدیک به 300 نفر عضو اتاق 
مشترک ایران و ترکمنستان هستند که تعداد زیادی 
نیست از این رو قول مساعد گرفیتم تا برنامه ریزی برای 

صدور ویزای بلند مدت برای بازرگانان تسریع شود.
خط  ایجاد  ترکمنستان  و  ایران  مشترک  اتاق  رئیس 
گذرگاه مرزی برای استان خراسان شمالی را خواسته 
این موضوع  افزود:  و  دانست  استان  این  به حق مردم 
را پیشنهاد دادیم در کمیسیون مشتررک مطرح شود 
تا ظرفیتی به صادرات کشور اضافه شود. به گفته وی، 
نساجی، پتروشیمی و مواد معدنی از جمله کالاهای مورد 
عاقه کشور ترکمنستان است از این رو باید با استفاده 
مراودات  این محصولات  تولید  و  ها  استان  از ظرفیت 
تجاری بین دو کشور در این زمنیه افزایش یابد.  رئیس 
اتاق مشترک ایران و ترکمنستان با تاکید بر اینکه سفیر 
ترکمنستان در خاتمه جلسه قول پیگیری خواسته های 
هیات مدیره اتاق مشترک ایران و ترکمنستان را داد، 
اعضای  و  تجار  اقتصادی،  فعالان  از صنعتگران،  افزود: 
که  خواهم  می  ترکمنستان  و  ایران  مشترک  اتاق 
خواسته  هایشان را به دبیرخانه اتاق مشترک اعام کنند.

از چهره های شاخص عرصه ستایشگری اعم  جمعی 
از مداح، مدیر هئیت و شعرایی آئینی استان با یکی از 

دستاوردهای انقاب اسامی آشنا شدند.
چهره  از  جمعی  یزد؛  از  ایران  کیمیای  گزارش  به 
مدیر  مداح،  از  اعم  ستایشگری  عرصه  شاخص  های 
هئیت و شعرایی آئینی در اردوی راهیان پیشرفت که 
به همت سازمان بسیج مداحان و هئیات مذهبی استان 
با مشارکت کانون بسیج مداحان و هئیات مذهبی  و 

شهرستان یزد رقم خورد شرکت کردند.
سید علی مختاری در این باره به خبرنگار ما گفت: مقام 
با مداحان کشور  معظم رهبری در دیدار امسال خود 
فرمودند » امروز بارِ »جهاد تبیین« بر روی دوش شما 
مدّاحها است« بنابراین با تاسی به منویات معظم له و 
نقش اثرگذار جامعه ستایشگری در تبیین دستاوردهای 
انقاب، در سازمان بسیج مداحان و هئیات مذهبی استان 

تصمیم گرفتیم تا اردوی راهیان پیشرفت  برگزار نماییم.
رئیس سازمان بسیج مداحان و هئیات مذهبی استان 
با اشاره به این فرمایش رهبر معظم انقاب مبنی بر 
اینکه »هنر مدّاحی و موجودیتّی به نام »هیئت« ــ 
که محورِ هیئت مدّاح و واعظ است؛ واعظ در کنار 

مدّاح ــ جزو مهم ترین بخشهای قدرت نرم جامعه ی 
برای تحقق  اولین قدم  اسامی است« تصریح کرد: 
جهاد تبیین توسط مادحین و ستایشگران، آن است 

که خود از این پیشرفت ها مطلع باشند.
وی ابراز داشت: در این اردو که قریب به چهل نفر از 
از  اعم  استان  ستایشگری  عرصه  شاخص  های  چهره 
مداح، مدیرهئیت و شاعر آئینی حضور داشتند از گنجینه 
ایثار و شهادت شهرستان اردکان که از موزه های کم 
نظیر در سطح کشور است و همچنین مجمتع صنعتی_ 
معدنی چادرملو بازدید به عمل آمد و عزیزان با یکی از 

دستاوردهای انقاب اسامی در استان آشنا شدند.
 خاطـر نشـان کـرد: بحمدالله اسـتقبال خوبـی از این 
اردو صـورت گرفـت و بـر همیـن اسـاس در برنامـه 
سـال آتـی سـازمان نیـز، برگـزاری چنیـن اردوهایی 

در دسـتور کار قـرار خواهـد داشـت.

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان با اشاره به اینکه نامزدهای 
انتخاباتی باید فضای انتخابات را به سمتی ببرند که در آن عاوه بر رقابت، 
اخاق و دیانت نیز حاکم باشد، گفت: نامزدهایی انتخابات به سمتی 
حرکت نکنند که از دیانت فاصله بگیرند زیرا این حرکت پسندیده مردم 
و حرکتی انقابی نیست. حجت الاسام حسن علیدادی سلیمانی در 
خطبه های نماز جمعه کرمان با اشاره به آزمون مهم انتخابات افزود: 
انتخابات بار دیگر ملت ما را در آزمون بزرگی قرار خواهد داد و امید داریم 
همانطور که در 22بهمن مردم خوش درخشیدند در انتخابات نیز پرشور 
حضور یابند. وی با اشاره به اینکه حضور حداکثری مردم در انتخابات 
در داخل، بیانگر انسجام ملی و وحدت داخلی کشور است، بیان کرد: 
بعد جهانی این حضور عبارت از دفاع نرم و موثر از انقاب شکوهمند 
اسامی است. امام جمعه کرمان تاکید کرد: به لطف خدا تمام شرایط 
برای برگزاری انتخابات پرشور فراهم شده و از دست اندرکاران اجرایی و 

نظارتی این رویداد سرنوشت ساز تشکر می کنیم.
حضور پرشور مردم در راهپیمایی 22بهمن

وی با اشاره به حضور پررنگ مردم در راهپیمایی 22بهمن تصریح کرد: 
درود بر مردم و نسل جوان که در این راهپیمایی خوش درخشیده و 

نشان دادند غرور ملی و عزت اسامی برایشان مهم است.
حجت الاسام علیدادی سلیمانی در بیان مطلبی به فعالان انتخاباتی، 
هواداران و مبلغان کاندیداها، اظهارداشت: در کشور و استان پهناور کرمان 
حضور همه سایق به صورت جدی و رقابتی در عرصه انتخابات وجود 
دارد. وی ادامه داد: مبلغان و اعضای ستادها باید مراقبت کنند برای 
دنیای دیگران، آخرت خود را به خطر نیندازند و توجه داشته باشند 
حرفشان در نامه اعمالشان ثبت می شود، از اینرو مراقب باشند تبلیغی 
که در پیشگاه خدا پاسخگو آن نیستند انجام ندهند و برای رضایت افراد 

دیانت خود را نشانه نروند.
خط تخریب در فضای مجازی حاکم نشود

وی ادامه داد: فعالان عرصه فضای مجازی نیز مراقب باشید خط تخریب 
و خط خلف اخاق بر فضای مجازی حاکم نشود و میدان داری نکند 
و این فعالان باید جلوی توهین ها، دروغ ها و تحقیر افراد را در این 
فضای مجازی بگیرند تا نامزدها در فضای سالم و امن توانمندی ها و 
استعدادهای خود را بیان و مردم انتخاب کنند. امام جمعه کرمان تاکید 
کرد: اگر فضای انتخاباتی را غبارآلود کردید شرایط برای حضور افراد 
غیراصلح مهیا می شود. وی با اشاره به ایام چهلمین روز شهادت شهدای 
حادثه تروریستی 13دی کرمان، اظهارداشت: این روز را به مردم شهید 

پرور استان کرمان تسلیت و تعزیت عرض می کنم.
جوانان، آینده سازان کشور

حجت الاسام علیدادی سلیمانی با تبریک روز جوان گفت: آینده کشور 
در دست جوانان است، آنان راه عزت کشور را با انگیزه و تکلیف محوری 
ادامه می دهند و در نهایت پرچم انقاب را به صاحب اصلی می رسانند.

امام جمعه کرمان با اشاره به روز شهادت شهید محاتی تاکید کرد: حوزه 
های علمیه و روحانیت در هشت سال دفاع مقدس خوش درخشیدند و 

حضور اینها در ردیف اول دفاع از ارزشها بود.

 امام جمعه موقت سنندج گفت: شرکت گسترده مردم در انتخابات 
امنیت کشور  و حفظ  پایداری  و  اسامی  ایران  قوی تر شدن  باعث 
خواهد شد. ماموستا سیداحسن حسینی در خطبه های نماز جمعه 
این هفته سنندج اظهار کرد: همه از وضعیت موجود و گرانی و تورم 
گایه داریم اما استان و کشورمان را دوست داریم و باید در انتخابات 
شرکت کنیم. وی با بیان اینکه ایران کشوری قوی و دولت سیزدهم 
مردمی است، افزود: هر رای شما پرتاب موشکی در قلب استکبار و قلب 
نتانیاهو و بایدن و ایادی آنهاست. امام جمعه موقت سنندج با اشاره به 
اینکه شرکت در انتخابات امنیت کشور را ارتقا می دهد، ادامه داد: همه 
واجدان شرایط با آمادگی کامل پای صندوق های رای حاضر شوند و 

برای تقویت وطن و امنیت کشورمان گام برداریم.
ماموستا حسینی ضمن تاکید بر اجتناب نامزدهای انتخابات از نشر 
اکاذیب و توهین و تهمت به یکدیگر، تاکید کرد: مسئولان نیز باید 
قدردان حمایت های مردم بوده و خدمت بی منت به ملت داشته باشند.

نماز جمعه سنندج هر هفته در مسجد دارالاحسان سنندج که در ضلع 
شمالی خیابان امام خمینی)ره( واقع شده، برگزار می شود.

مسجد دار الاحسان سنندج از مساجد قدیمی کشور محسوب می 
شود و برابر کتیبه های موجود در بنای آن، این مسجد سال 122۷ 
هجری قمری توسط امان الله خان اردلان والی کردستان ساخته شده 
و از نظر فضاهای موجود مشتمل بر 2 ایوان شرقی و جنوبی، گلدسته 
های موجود بر بالای ایوان شرقی، صحن مرکزی، 12 حجره اطراف، 
شبستان ستوندار با 24 ستون سنگی مارپیچ است. در سال های اخیر 
به دلیل افزایش تعداد نمازگزاران صحن جدید این مسجد در پنج 
طبقه نیز احداث شده و زنان و مردان مومن سنندجی هر هفته نماز 

وحدت بخش جمعه را در این مکان اقامه می کنند.

حلقه های  اسفند   11 انتخابات  در  حضور  گفت:  ساوه  جمعه  امام 
شکست راهبردهای آمریکا علیه جمهوری اسامی را تکمیل می کند.

حجت الاسام جعفر رحیمی در خطبه های نماز جمعه این هفته 
شهر ساوه، اظهار کرد: انتخابات اساسی ترین مسئله نظام و زیربنای 
چراکه  است  پیشرفت ها  همه  زیرساخت  و  مشکات  همه  درمان 
هر پیشرفتی اگر بخواهد اتفاق بیافتد با قوانین خوب، ساختارهای 

محکم و عناصر و مدیران متخصص و انقابی و کارآمد است.
وی با بیان اینکه درمان مشکات کشور در قوی شدن است و این 
قوت ملی با انتخابات ملی و تشکیل مجلس قوی امکان پذیر است، 
افزود: مردم شگفتی آفرین ایران اسامی، با حماسه حضور آگاهانه در 
راهپیمایی شکوهمند 22 بهمن، در یاری جبهه حق و انجام تکلیف 
است  این  حماسه  این  مهم  ابعاد  از  و  است  خود  انقابی  و  دینی 
که تبلیغات رسانه های دشمن، وسوسه های خناسان و دشواری های 

اقتصادی و معیشتی نتوانست عزم ملت ایران را سست کند.
امام جمعه ساوه یادآور شد: حضور وفادارانه و بصیرت مدار مردم در 
راهپیمایی ها، انتخابات ها و دیگر میدان های مجاهدت نشان می دهد 
که مشکات اقتصادی و معیشتی گرچه در تدبیر و مدیریت زندگی 
اخال ایجاد کرده است اما در تحلیل، این مردم فهیم دچار اشتباه 
محاسباتی نشده اند. وی اضافه کرد: در گفتمان جمهوری اسامی، 
این مردم اند که کارگردان و طراح اصلی میدان سیاست هستند و 
به برکت امامت و ولایت، هیچ گاه سیاست زده و بازی خورده نخواهند 
شد و در 2 انتخابات سرنوشت ساز پیش رو نیز، حق و تکلیف خود 
را در انتخابات می شناسند و برگ زرین دیگری را در دفتر انقاب 
ثبت خواهند کرد.حجت الاسام رحیمی اظهار کرد: شکرانه حضور 
میلیونی مردم در راهپیمایی 22 بهمن این است که باید شکر عملی 
این نعمت را به جا بیاوریم که مسوولیت پذیری بیشتر مسئولان 
دنبال  نباید  مسئولان  طوریکه  به  است  آن  شکرانه  دولتمردان  و 
کرد:  نشان  خاطر  وی  باشند.  سوزی ها  فرصت  و  حاشیه سازی ها 
مدیران ارشد کشور باید این فرصت ها را غنیمت بدانند و از لحظه 
غفلت  تاریخ  مردم  بی نظیرترین  به  عاشقانه  خدمت  در  آن  لحظه 
نکنند و قصور در خدمت بی منت به این مردم تاریخ ساز پشیمانی و 

بدنامی و خسران دنیا و آخرت را در پی خواهد داشت.

بجنورد گفت:  امام جمعه  و  فقیه در خراسان شمالی  ولی  نماینده 
نامزدهای مجلس شورای اسامی برنامه محور باشند و در حد وظیفه 
نمایندگی شعار دهند. حجت الاسام و المسلمین رضا نوری در آیین 
عبادی و سیاسی این هفته نماز جمعه بجنورد اظهار کرد: نامزدهای 
مجلس شورای اسامی باید از وعده های خارج از توان یک نماینده 
پرهیز کنند. وی افزود: این افراد باید واقعیت ها را در نظر گیرند و نباید 
برای کسب رای، اعتمادهای مردمی سلب شود. حجت الاسام نوری 
با تاکید بر اینکه نامزدهای انتخاباتی و هواداران آنها قانون را رعایت 
کنند، گفت: نامزدها در برنامه های تبلیغاتی خود راهکارهای توسعه 
محور ارایه دهند و از هرگونه سیاه نمایی و یا تخریب دیگران بپرهیزند.

امام جمعه بجنورد خاطرنشان کرد: در حقیقت نامزدها باید در برنامه 
های تبلیغاتی خود بر مشارکت حداکثری نیز تاکید کنند زیرا که این 
امر نقش ویژه ای در افزایش اقتدار ایران اسامی دارد. وی با اشاره به 
جنایت های وحشیانه رژیم صهیونیستی در غزه، گفت: براساس آمارها، 
تاکنون 30 هزار انسان بی گناه که بسیاری از آنها زنان و کودکان 
هستند در حمات وحشیانه رژیم غاصب به شهادت رسیده اند.نماینده 
ولی فقیه در خراسان شمالی خاطرنشان کرد: این حمات وحشیانه 
چهره پلید رژیم اسراییل و حامیانش را بار دیگر برای جهان آشکار کرد 

و همه به مظلومیت فلسطین پی بردند.
حضور پرشور مردم در 22 بهمن شایسته تقدیر است

وی با اشاره به حضور پرشور مردم در راهپیمایی 22 بهمن، گفت: 
مردم کشور از اقشار گوناگون بار دیگر حماسه ای تاریخی خلق و 
دشمنان ایران اسامی را مایوس کردند. حجت الاسام نوری تصریح 
کرد: مردم با این حضور ثابت کردند که همچنان پای آرمان انقاب 
اسامی ایستاده اند و در انتخابات 11 اسفندماه نیز حضوری حداکثری 
خواهند داشت.خراسان شمالی بدون احتساب شهرستان فاروج در این 
استان که با شهرستان قوچان در خراسان رضوی مشترکا یک کرسی 
نمایندگی در خانه ملت دارد، دارای چهار کرسی نمایندگی در حوزه 
انتخابیه بجنورد، مانه و سملقان، راز و جرگان و گرمه و جاجرم، حوزه 

انتخابیه شیروان و حوزه انتخابیه اسفراین و بام و صفی آباد است.

دکتر سعید گل فیروزی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان، به 
همراه دکتر حدادی معاون توسعه مدیریت و منابع، از روند ساخت 

بیمارستان طالقانی گرگان بازدید کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان گفت: این بیمارستان یکی از 
مهم ترین پروژه های درمانی استان است که با بهره برداری از آن، شاهد 
ارتقای شاخص های سامت در استان به خصوص در حوزه کودکان 
آموزشی  مرکز  جایگزین  پروژه  این  است  ذکر  شایان  بود.  خواهیم 
درمانی کودکان طالقانی گرگان است که در کمربندی شهر گرگان با 

ظرفیت 200 تختخواب در حال ساخت می باشد.

به همت سازمان بسیج مداحان صورت گرفت؛ 
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برای نخستین بار؛ نقشه پراكنش گونه های 
شاخص حیات وحش تهیه می شود

بوتاکس معده برای همه افراد چاق کارایی ندارد

حفاظت  سازمان  زیستی  تنوع  و  طبیعی  زیست  محیط  معاون 
محیط زیست گفت: برای نخستین بار نقشه پراکنش 19 گونه جانوری 
شاخص حیات وحش کشور تهیه می شود که تاکنون 50 درصد کار 
پیشرفت داشته است. حسن اکبری افزود: جغرافیای وسیع و گسترده 
ایران گونه های جانوری زیادی را در خود جای داده است و در هر گوشه و 
کنار کشور حیواناتی کوچک و بزرگ زندگی می کنند که باید در کارهای 
اجرایی و توسعه ای حواسمان به آنها باشد. برای این منظور برای نخستین 
بار نقشه پراکنش 19 گونه شاخص پستاندار در کشور را طی قراردادی 
که با دانشگاه شیراز داشتیم، آغاز کردیم و تقریبا 50 درصد پیشرفت 
داشته است، بر این اساس بعد از این اگر قرار باشد پروژه ای در منطقه ای 
اجرا شود می دانیم که چه گونه ای در اطراف آن زیست می کند یا اینکه 
زیستگاه حساسی در آن نزدیکی وجود دارد؛ بنابراین نحوه اجرا متفاوت 
و سازگار با محیط زیست خواهد بود. اکبری درباره 19 گونه شاخص که 
قرار است نقشه پراکنش آنها تهیه شود، گفت: تقریبا نقشه پراکنش همه 
گربه سانان اعم از کوچک جثه مانند گربه شنی و گربه پالاس، متوسط 
جثه مانند کاراکال و سیاه گوش و بزرگ جثه مانند پلنگ، همچنین 
علفخواران شاخص مانند آهو، جبیر، قوچ و میش، کل و بز، مرال، خرس 
سیاه و خرس قهوه ای تهیه می شود. معاون محیط زیست طبیعی و تنوع 
زیستی سازمان حفاظت محیط زیست ادامه داد: تا پیش از این ممکن 
بود که بدانیم مثا در یک زیستگاه و منطقه حفاظت شده چه گونه 
هایی زیست می کنند اما نقشه دقیقی از حضورشان نداشتیم و اگر پروژه 
ای اجرا می شد اینکه واقعا زیستگاه حساسی را تحت تاثیر قرار بدهد 
یا خیر؛ نداشتیم اما اکنون با تهیه این نقشه به طور کامل از وضعیت 
پراکنش گونه های شاخص جانوری در مناطق مختلف مطلع می شویم. 
اجرای این طرح نیاز به کارهای مطالعاتی گسترده ای داشت که با کمک 
کارشناسان در 30 استان کشور انجام شد و یکی از کارهای بنیادی است 

که برای اولین بار در سازمان حفاظت محیط زیست اجرا می شود.
تعیین منزلت مناطق

وی گفت: تعیین منزلت مناطق اقدام خوبی بود که در سازمان حفاظت 
محیط زیست آغاز شده است و کار کارشناسی سنگینی را برای همکاران 
در استان ها و ستاد مرکزی به همراه داشت، این کار هم برای نخستین 
بار در کشور انجام شد و اکنون در مرحله نهایی شدن است. اکبری افزود: 
هدف ما از تعیین منزلت مناطق این است که به مناطق حفاظت شده بر 
اساس معیارها و شاخص هایی که عمدتا در راستای تنوع زیستی، میزان 
دستکاری و یکپارچگی زیستگاه ها و وجود گونه های خاص تعیین 
می شوند، امتیازی بدهیم و بر اساس آن هر استانی بداند که مهمترین 
منطقه اش کدام است و چرا مهمتر است تا اولویت حفاظت، هزینه ها و 
اجرای برنامه های آنها بر اساس آن صورت گیرد. معاون محیط زیست 
طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: با انجام 
این کار مناطق بهتر حفاظت می شوند و گونه های زیستی موجود در 
آنها در امنیت بیشتری زندگی خواهند کرد. یک کار بنیادی دیگری را در 
قالب پایگاه داده تنوع زیستی کشور آغاز کردیم که بسیار ارزشمند است، 
البته تا به نتیجه برسد یک تا دو سالی زمان نیاز دارد، اما برای اجرای 
آن شرح خدمات تهیه و قراردادها منعقد شده است و در دفتر تخصصی 
حیات وحش سازمان محیط زیست جلسات متعددی برگزار می شود تا 

این پایگاه در حد امکان جامع ، وسیع ، قابل دسترس و کاربردی باشد.

این روزها شاهد تبلیغات وسیع بوتاکس معده به عنوان یک روش 
سریع لاغری در فضای مجازی هستیم به طوری که حتی ادعا می 
شود با این روش می توان در کمتر از یک ماه لاغری را تجربه کرد. 
اما واقعیت های پزشکی درباره این روش متفاوت از تبلیغاتی است 

که در شبکه های اجتماعی بر آن تاکید می شود.
شیوه  از  که  است  وزن  کاهش  در  نوین  روشی  معده  بوتاکس   
نوعی  روش  این  در  می شود.  استفاده  آن  انجام  برای  آندوسکوپی 
به عضات معده  نام دارد،  سم فلج کننده عصب که »بوتولینوم« 
و  معده  فعالیت عضات  کاهش  باعث  فرآیند  این  تزریق می شود. 
افزایش زمان تخلیه غذا از آن می شود. در نتیجه فرد احساس سیری 
زودهنگام می کند، سطح گرسنگی کاهش یافته و در طول زمان، 
کاهش وزن به تدریج و حساب شده رخ می دهد. بوتاکس معده یک 
راه حل نوین برای کسانی است که به دنبال کاهش وزن و کنترل 
گرسنگی هستند. در واقع بوتاکس معده در واقع یک عمل جراحی 
سرپایی است؛ در این روش پزشک از طریق لوله آندوسکوپی، سم 
بوتولونیم را از مجرای حلق و بینی وارد معده و به دیواره های آن 
تزریق می کند. این دارو ماهیچه های دیواره معده را برای حدود سه 

ماه بی حرکت و از انقباض آن ها جلوگیری می کند.
مهران سهرابی یک فوق تخصص جراحی  در گفت و گو با خبرنگار 
حوزه سامت ایرنا با بیان اینکه انجام بوتاکس معده از طریق دهان 
به صورت رقیق شده  بوتولینوم  تزریق سم  افزود:  انجام می شود، 
برای فلج کردن و کاهش حرکات عضات معده انجام می شود به 
شکلی که پزشک سم بوتولینوم را به ماهیچه های داخلی معده تزریق 
می کند؛ به همین دلیل ماهیچه های معده عملکرد خود را از دست 
می دهند و کمتر منقبض خواهند شد. کاهش انقباضات ماهیچه های 
معده، یعنی اینکه غذا دیرتر هضم و از معده خارج می شود، بنابراین 
برای مدت زمان بیشتری احساس سیری دارید. این فوق تخصص 
جراحی  با بیان اینکه پس از بوتاکس، معده حالت فلجی و شلی پیدا 
کرده و به کاهش وزن کمک می کند، توضیح داد: کسانی که در میان 
انواع تکنیک های لاغری بدون جراحی، به سراغ این شیوه آمده اند، 
در طول 6 تا 10 ماه، ضمن ورزش و رعایت رژیم غذایی مقداری 
کاهش وزن را تجربه کرده اند ولی نکته اینجاست که این تکنیک 
برای افرادی جایگاه دارد که نمایه توده بدنی زیر 30 دارند و کاندید 
عمل چاقی نیستند. سهرابی با اشاره به اینکه تکنیک تزریق بوتاکس 
به معده به روش آندوسکوپی انجام می شود، ادامه داد: آندوسکوپ 
لوله نازک و منعطفی است که در انتهای آن یک دوربین قرار دارد، 
پزشک این لوله را همراه با سرنگ، از طریق دهان و گلو به سمت 
دارد،  قرار  آندوسکوپ  انتهای  در  که  لنزی  می کند،  هدایت  معده 
تصاویر دقیق و واضحی را به مانیتور منتقل خواهد کرد و پزشک با 
بررسی تصاویر، محل تزریق بوتاکس معده را شناسایی می کند. این 
فوق تخصص جراحی های چاقی به افرادی که به دنبال عمل های 
لاغری هستند، توصیه کرد: این روش به عنوان تکنیکی برای لاغری 
درباره  کامل  تحقیقات  هنوز  اینکه  سریع شناخته می شود، ضمن 
عوارض و سایر روش های آن تکمیل نشده، اما به طور کلی اگر نمایه 

توده بدنی بالای 30 تا 32 دارید این شیوه مناسب نیست.

پزشکی و سلامت محیط زیست 
جمعیت سالمندی در ایران با شیب تندی 
رو به افزایش است به طوری که جمعیت 
این قشر در سال 1400 حدود 9 میلیون 
نفر بود اما تا میانه قرن حاضر به بیش 
از 30 میلیون نفر خواهد رسید؛ آن هم 
در شرایطی که از بین ده ها دستگاه کان 
کشور فقط چند دستگاه به امور سالمندان 
می پردازند اما این قشرآسیب پذیر نیاز به 

توجه جدی تر و سازمانی مستقل دارند.
وضعیت سالمندی در ایران از نظر تولد و 
زاد و ولد به شکل زیادی در حال تغییر 
است به طوریکه وضعیت سالمندی کشور 
از پنج درصد در سال 1355 به حدود 10 
و نیم درصد یعنی نزدیک به 9 میلیون نفر 
در سال 1402 افزایش پیدا کرده است که 
گروهی دلیل آن را رشد طاق و کاهش 
ازدواج و همچنین کاهش تعداد  میزان 
فرزندآوری می دانند اما نباید فراموش کرد 
ارتقای  از  ارقام در عین حال نشان  این 
شاخص های بهداشتی و رفاهی دارد به 
طوریکه سن امید اکنون در کشور به ۷6 
سال رسیده اما از آنجا که افزایش امید به 
زندگی سالمندان مشکات پیچیده ای را 
در رابطه با جنبه های زندگی سالمندان، 
خانواده، جامعه و دولت ایجاد می کند در 
کنار این شاخص ها باید به حقوق، رفاه، 
سامت، کیفیت زندگی و امور معیشتی 

سالمندان نیز توجه کرد.
شتاب سالمندی در ایران بیشتر از شتاب 
بین  در  ایران  استاکنون  برنامه ریزان 
9۷ کشور دنیا به لحاظ شاخص های به 
زیستی سالمندان در رتبه 64 قرار دارد 
حال  در  کشور  جمعیت  درصد   10 و 
که  آنچنان  که  هستند  سالمند  حاضر 
باید از حمایت های لازم برخوردار نیستند 
چنانکه محمدعلی محسنی  بندپی نماینده 
مردم چالوس در مجلس شورای اسامی 
ایران  در  سالمندی  شتاب  است:  گفته 
بیشتر از شتاب برنامه ریزان است؛ از سوی 
 30 طی  ایران  برآوردها،  براساس  دیگر 
سال آینده با بحران سالمندی جمعیت 
مواجه خواهد شد که با چالش هایی مانند 
کمبود نیروی متخصص برای مراقبت از 
پزشکی  خاص  های  رشته  سالمندان، 
سالمندی، افزایش تورم و ناپایداری نظام 

رفاهی همراه است.

پرشتاب  افزایش  و  تغییرات  روند   
شاخص سالمندی

در حال حاضر وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، سازمان بهزیستی کشور، کمیته 
امداد امام خمینی)ره(، صندوق های بیمه 
و بازنشستگی، وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، شورای ملی سالمندان 
و گروهی از تشکل های مردم نهاد، امور 

سالمندان را تحت پوشش می دهند.
با  سالمندان  ملی  شورای  بین  این  در 
سیاست  وظایف  دستگاه   18 عضویت 
رفاه  و  تامین سامت  گذاری در جهت 
برنامه های  تصویب  کشور،  سالمندان 
دستگاه های  در  سالمندان  به  مربوط 
دستگاه های  بین  هماهنگی  و  اجرایی 
اجرایی برای ساماندهی امور سالمندان و 
اجرای برنامه های مصوب شورا را بر عهده 
دارد. با این وجود، این شورا با چالش هایی 
حقوق  پشتیبان  قوانین  کمبود  مانند 
سالمندان و ضمانت های اجرایی، فعالیت 
منسجم،  گزارش  نبود  و  موازی  های 
ها،  دستگاه  عملکرد  از  کامل  و  جامع 
نامشخص بودن جمعیت هدف و فقدان 
کارآیی  نبود  سالمندان،  اطاعات  بانک 
ناکافی  پوشش  ها،  فعالیت  از  برخی 
رفاهی و بیمه ای، ضعف و فقدان کارآیی 
برخی از نهادهای مردمی مرتبط و کافی 
نبودن خدمات سیستم بهداشت، درمانی 
تخصصی  امور  در  موجود  توانبخشی  و 

سالمندان روبرو است.
سالمندان  برای  مستقل  سازمانی  اگر 
ملی  شورای  حداقل  یا  شود  تشکیل 
یابد،  ارتقا  عالی  شورای  به  سالمندان 
در  بالایی  تمرکز  و  تخصص  می تواند 
رسیدگی به امور سالمندان داشته باشد 
و بهبود وضعیت سالمندان را به عنوان 

اولویت خود قرار دهد.
از سوی دیگر یک سازمان مستقل می تواند 
نظارت و کنترل مناسبی بر حفاظت از 
حقوق و منافع سالمندان داشته باشد و 
در صورت نقض حقوق آنها، قادر خواهد 
بود اقدامات لازم را انجام دهد. عاوه بر 
این ارائه خدمات بهینه و پایش و نظارت از 
دیگر مزایای تشکیل یک سازمان مستقل 

برای سالمندان خواهد بود.
برنامه ریزی های تخصصی تر  به  نیاز 

برای سالمندان آینده
رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان 
ایجاد  آیا  اینکه  به  پاسخ  در  کشور 
نیاز  سالمندان  برای  ای  ویژه  سازمان 
است، گفت: در حال حاضر شورای ملی 
سالمندان وجود دارد که اقدامات مربوط 
به سالمندان را انجام می دهد و در کنار 
آن سند ملی سالمندان به صورت رسمی 
اباغ شده است. اکنون نیز فرایند اداری 
لایحه دفاع از حقوق سالمندان را انجام 
می دهیم که بعد از تایید و تصویب هیات 
دولت به مجلس شورای اسامی ارسال 
می شود. به برنامه ریزی های تخصصی تر 
و بخش یا سیستم مدیریتی برخط نیاز 
داریم که بتواند همه مشکات را در موقع 
مناسب رصد کند و برای آنها برنامه ریزی 
داشته باشدمژگان رضازاده در گفت و گو 
با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: هنگامی 
یک  آینده،  سال   20 از  کمتر  در  که 
به  باشد،  سالمند  کشور  جمعیت  سوم 
یا  بخش  و  تخصصی تر  برنامه ریزی های 
نیاز داریم که  سیستم مدیریتی برخط 
بتواند همه مشکات را در موقع مناسب 
رصد کند و برای آنها برنامه ریزی داشته 
باشد. وی تاکید کرد: باید از همین اکنون 
این اقدامات را انجام دهیم چون در آینده 

نه چندان دور با قشر جمعیتی سالمندی 
مواجه می شویم که مسلماً بسیاری از آنها 
دارند؛  را  سالمندی  شایع  های  بیماری 
آگاهی،  عدم  واسطه  به  آنها  از  بسیاری 

درگیر مشکات مختلفی خواهند شد.
رضازاده افزود: از سوی دیگر نیروی کار 
جوان برای مراقبت از سالمند به شدت 
کم است. بسیاری از این سالمندان افراد 
دهه شصتی خواهند بود که ازدواج نکردند 
و فرزندی و مراقب خانوادگی ندارند که 
بتواند مراقب آنها باشد. تمام این مسائل 

نیاز به برنامه ریزی دارد. 
جمعیتی  خاموش  سونامی  وقوع 

ظرف 40 سال
رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان 
کشور اظهار داشت: هنگامیکه همه افراد 
جامعه ای در گروه سنی 16 تا 60 سال 
باشند یعنی افرادی هستند که اگر موالید 
کشور - در همان روندی که وارد پنجره 
جمعیتی می شود - به گونه ای نباشد که 
بتواند قسمت کودک و نوجوان زیر 16 
سال را تکمیل کند و پنجره جمعیتی بسته 
شود، آن کشور تبدیل به کشور پیری در 
جهان می شود.رضازاده تصریح کرد: در هر 
کشور دیگری از جمله کشورهای اروپایی 
اگر بخواهد این اتفاق بیفتد، 100 سال 
طول می کشد اما این مساله در کشور ما 
در فاصله 40 سال اتفاق افتاده است. یعنی 
کشورهای  در  که  پدیده ای  زود  خیلی 
در  می شود،  انجام  قرن  یک  طی  دیگر 
ایران طی کمتر از نیم قرن انجام شده 
است.   تشکیل سازمان مستقل سالمندان 
افراد  زندگی  کیفیت  بهبود  به  می تواند 
سالمند و ارائه خدمات بهتر به آنها کمک 
و  برنامه ها  می تواند  سازمان  این  کند. 
مختلف  نیازهای  برای  مناسب  خدمات 
مناسب  فضای  ارائه دهد،  افراد سالمند 
برای فعالیت های اجتماعی و تفریحی و 
ضمانت اجرایی برای فعالیت های مرتبط 
با سالمندان در دستگاه ها را فراهم کند 
و باعث افزایش رضایت و سعادتمندی 
سالخوردگان شود. همچنین این سازمان 
می تواند به ترویج فرهنگ احترام و توجه 
و  کند  کمک  جامعه  در  سالمندان  به 
نقش مثبت این قشر آسیب پذیر را در 

جامعه تقویت کند.

شیب تند جمعیتی و جای خالی سازمانی مستقل برای سالمندان

آگهی مفاد آراء قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی هیات حل اختلاف مستقر در 

اداره ثبت اسناد و املاک اردستان
آراء که در اجرای ماده یک قانون مذکور توسط هیات حل اختاف مستقر در اداره 
ثبت اسناد و اماک اردستان صادر گردیده و در اجرای ماده 3 قانون مذکور در 2 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی میشود تا 
شخص یا اشخاصی که به آرای مذکور اعتراض دارند از تاریخ اولین آگهی ظرف 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت و اسناد و اماک اردستان تسلیم و رسید 
اخذ نمایند و از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مدت یک ماه مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی مجل نموده و گواهی تقدیم دادخواست 
اخذ و به ثبت اردستان تسلیم نمایند در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است. در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد و 
ارائه نکند ثبت  یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را 
اردستان مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید ضماً صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
بمانعلی  آقای  مورخ1402/11/11    14026030203200041۷ شماره  رای    )1
دهقانی کسوجی فرزند محمد ششدانگ باغ واقع در مزرعه کسوج 6 اصلی علیا اردستان 

بخش هفده ثبت اصفهان به مساحت 1410.21 متر مربع مالک رسمی مشاعی
2( رای شماره 140260302032000418 مورخ1402/11/14  آقای بمانعلی دهقانی 
کسوجی فرزند محمد ششدانگ زمین زراعی واقع در مزرعه کسوج 6 اصلی علیا 
اردستان بخش هفده ثبت اصفهان به مساحت مالک 6205.1۷ متر مربع رسمی مشاعی

3( رای شماره 140260302032000419 مورخ1402/11/14  آقای بمانعلی 
دهقانی کسوجی فرزند محمد ششدانگ زمین زراعی واقع در مزرعه کسوج 6 
اصلی علیا اردستان بخش هفده ثبت اصفهان به مساحت 5086049 متر مربع 

مالک رسمی مشاعی
)4( رای شـماره 10260302032000420 مـورخ1402/11/11  آقـای بمانعلـی 
دهقانـی کسـوجی فرزنـد محمـد ششـدانگ زمین زراعـی واقع در مزرعه کسـوج 
6 اصلـی علیـا اردسـتان بخـش هفده ثبـت اصفهان بـه مسـاحت 232۷.99 متر 

مربع مالک رسـمی مشـاعی
مرادی  مطاع  مورخ1402/11/11 خانم  شماره 140260302032000421  رای   )5
کسوجی فرزند یداله ششدانگ زمین زراعی واقع در مزرعه کسوج 6 اصلی علیا اردستان 

بخش هفده ثبت اصفهان به مساحت 395۷.25 متر مربع مالک رسمی مشاعی
6( رای شـماره 140260302032000422 مـورخ1402/11/11  خانـم مطـاع 
مـرادی کسـوجی فرزنـد یدالـه ششـدانگ زمیـن زراعـی واقـع در مزرعه کسـوج 
6 اصلـی علیـا اردسـتان بخـش هفده ثبـت اصفهان بـه مسـاحت 1984.94 متر 

مربـع مالک رسـمی مشـاعی
 تاریخ انتشار اول : 1402/11/28
تاریخ انتشار دوم : 1402/12/13 

شناسه اگهی166۷284
دبیت اله فدائی اردستانی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک اردستان

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
وساختمان های فاقد سند رسمی برابر ماده 3  وماده13 آیین 

نامه قانون تعیین تکلیف 
برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بامعارض خانم فاطمه کاوه   
بشماره  شناسنامه 993 به شماره ملی 214201۷541 صادره از آمل فرزند محمد 
اسمعیل متقاضی کاسه پرونده 1402114412001000449 درششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت 92/06  مترمربع، از پاک 3866 
فرعی از 10۷- اصلی واقع در اراضی خارج از مزرعه موقوفه محمد صادق بابا صادقیان  
بخش 3حوزه ثبت ناحیه 2 گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی دارد. 

لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شوداز 
این رو اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دوماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،به  مرجع ثبتی،دادخواست خود را به مرجع ذیصاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم 

دادخواست رابه این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول :1402/11/28 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/12/14 

شناسه 16633۷9
حجـت الـه تجـری رئیـس اداره ثبت اسـناد و اماک منطقـه دو گـرگان از طرف 

محمد فندرسـکی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی      
برابر رای شماره 140260302035000431 - 1402٫10٫21 به شماره کاسه 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   31٫1402
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شاهین شهر 
تصرفات مالکانه با معارض متقاضی آقای محمدرضا اعلمی فر فرزند حمید بشماره 
شناسنامه و کد ملی 12۷125۷939 صادره از اصفهان در یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت 109604٫۷6 متر مربع پاک فرعی 1951 و 1952 و 1953 از 409 
اصلی واقع در بخش 16 خریداري مع الواسطه از مالک رسمی سید جعفر قلی 
مشیر فاطمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم و گواهی مشعر بر طرح 
دعوی اخذ و به این واحد ثبتی ارائه نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. رئیس 

ثبت اسناد و اماک  شاهین شهر
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402٫11٫14  

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402٫11٫28 
شناسه اگهی 165۷810

آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره از هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در ثبت شرق اصفهان    
در اجرای ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و بر حسب ماده 3 قانون مذکور آرا ذیل که از طرف این هیات مبنی بر تایید 
انتقال عادی و یا سهم مفروزی متقاضی صادر گردیده در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود تا شخص یا اشخاصی که به ارا مذکور اعتراض دارند از تاریخ اولین انتشار 
ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نموده و در مهلت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض فرصت دارند نسبت به تقدیم دادخواست به دادگاه صالحه و ارایه گواهی 
مبنی بر طرح دعوی اقدام نمایند و اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه 
خواهد بود و در صورت انقضا مهلت و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
حمامی  ناصر   1402٫10٫09 مورخ   14026030202۷014405 شماره  راي   -1-
خوراسگانی فرزند حسین بشماره شناسنامه 10350 صادره از اصفهان بشماره ملی 
12838053۷5 در ششدانگ باستثناء بهای ثمنیه اعیانی یکباب درب باغ و ساختمان 
احداثی احداثی بر روی قسمتی از قطعه زمین پاک 15 واقع در بخش 18 ثبت اصفهان 

به مساحت 8۷5٫10 متر مربع. خریداري طي سند رسمی
رئیس منطقه ثبت اسفاد و اماک شرق اصفهان

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/28     -  تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/12/13 
شناسه اگهی 166۷211

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی      

برابر آرا صادره هیاتهای موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه 
و با معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و اماک مورد 
تقاضا به شرح زیر به منظور اطاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود. 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد و اماک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید. 
ردیف -1 برابر رأی شماره 21125 مورخ 1402٫11٫08 هیات دوم مالکیت خانم 
بیگم فورجانی زاده به شناسنامه شماره 151 کدملی 1283298۷6۷ صادره اصفهان 
فرزند فتح اله در ششدانگ قسمتی از یکباب ساختمان به مساحت 96.60 متر مربع 
پاک شماره 64 فرعی از 4 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب 
اصفهان ثبت در دفتر اماک به شرح استعام هیات جهت الحاق و تجمیع با پاک 
4٫5862 تأئید و محرز گردیده است. رئیس منطقه ثبت اسناد و اماک غرب اصفهان 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/28 - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/13

شناسه اگهی 166۷364

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی      

برابر آرا صادره هیاتهای موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه 
و با معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و اماک مورد 
تقاضا به شرح زیر به منظور اطاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود. 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد و اماک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید. ردیف -1 برابر رأی شماره 21۷10 
مورخ 1402٫11٫15 هیات اوّل مالکیت آقای ابراهیم تاجمیر ریاحی به شناسنامه شماره 
33 کدملی 1290185344 صادره اصفهان فرزند حیدر در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 109.14 متر مربع پاک شماره 60 فرعی از 5 اصلی واقع در اصفهان بخش 
14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر اماک به شرح استعام هیات تأئید و 

محرز گردیده است. رییس منطقه ثبت اسناد و اماک غرب اصفهان 
تاریخ انتشار نوبت اول :1402/11/28  - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/12/13 

شناسه اگهی 166۷808

آگهی تحدید حدود اختصاصی       
چون تحدید حدود ششدانگ ساختمان شماره پاک ثبتی 4 فرعی مجزی 8841 اصلی 
واقع در بخش 5 ثبت اصفهان که طبق رای شماره 1402.10461 مورخ 1402.8.8 
به نام حسینعلی لباقی فرزند محمد صادره از هیات حل اختاف موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در ثبت اسناد و 
اماک منطقه شرق اصفهان ششدانگ ساختمان صادر گردیده و با توجه به اینکه تحدید 
حدود اولیه پاک 8841 اصلی واقع در بخش 5 ثبت اصفهان قانونی نبوده است اینک 
بنا به دستور قسمت اخیر از ماده 15 قانون ثبت و بر طبق تقاضای نامبرده متقاضی 
تحدید حدود ملک مرقوم روز سه شنبه تاریخ 1402٫12٫22 ساعت 9 صبح در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد لذا بموجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اخطار 
میگردد که در روز و ساعت مقرر در محل حضور یابند اعتراضات مجاورین و صاحبان 
اماک مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود تا سی روز 
پذیرفته خواهد شد و طبق ماده 86 آیین نامه قانون ثبت معترض باید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مراجع ذیصاح قضایی 
اقدام و گواهی طرح دعوی خود را به این منطقه ثبتی ارائه نماید در غیر اینصورت 
متقاضی ثبت و یا نماینده قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم 
تقدیم دادخواست را اخذ و به این منطقه تسلیم نماید سپس اداره ثبت بدون توجه به 

اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه خواهد داد. 
سازمان ثبت اسناد و اصالت منطقه شرق اصفهان  

تاریخ انتشار آگهی 1402٫11٫28 - شناسه اگهی 16680۷0

آگهي برگزاري مناقصه عمومي 
شرکت آب و فاضاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

مهلت تحویل اسناد به دبیِرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : 13:00 روز شنبه به تاریخ 1402/12/12 
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1402/12/13

   WWW.abfaesfahan.ir  دریافت اسناد : سایِت ایِنترنتِي  -  شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان      
        پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات WWW.iets.mporg.ir        شماره تلفن گویا:  35132338- 031   -   تاریخ انتشار 1402/11/28

مبلغ تضمین)ریال ( مبلغ برآورد )ریال( محل تامین اعتبار موضوع مناقصه شماره مناقصه

1,072,633,000 26,087,769,180 جاری عملیات مدیریت بهره برداری آب منطقه برخوار 381-4-402
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انریکه اصلا راضی نیست!

ورزشـی 7
اخبارجهان ورزش

شادی پریدر: ۶ مربی خارجی هدایت تیم  واکنش باشگاه بایرن مونیخ به اخراج توخل
شطرنج ایران را نپذیرفتند

مدیـر باشـگاه بایـرن مونیـخ بـا وجـود شـرایط سـخت ایـن تیـم با 
تومـاس توخـل، بـه حمایـت از ایـن سـرمربی باتجربـه پرداخـت.

روزهـای تلـخ  بایـرن مونیخ بـا توماس توخـل ادامـه دارد. بایرن این 
بـار در لیـگ قهرمانـان اروپـا شکسـت خـورد تـا انتقادهـا از توخـل 
بسـیار زیـاد شـود. بایرن کـه در دیـدار رفت یک هشـتم نهایی لیگ 
قهرمانـان اروپـا در ایتالیـا به مصـاف لاتزیو رفت با یک گل شکسـت 
خـورد. به نوشـته اسـپورت، کریسـتوف فروینـد مدیر باشـگاه بایرن 
مونیـخ بـه حمایـت از تومـاس توخـل پرداخـت. او گفت: تیـم نتایج 
خوبـی کسـب نکـرده و شـرایط برای همه ما سـخت اسـت اما هدف 
مـا ایـن اسـت کـه بـا کمـک هـم از ایـن شـرایط خـارج شـویم.  ما 

همگـی در یـک قایـق هسـتیم و در کنـار هم خواهیـم ماند.

خارجی  سرمربی  انتخاب  فعا  گفت:  فدراسیون شطرنج  سرپرست 
منتفی شده و برنامه استخدام کمک مربی را داریم.

شادی پریدر  در مورد انتخاب سرمربی خارجی برای تیم ملی شطرنج 
اظهار کرد: با بیش از شش مربی خارجی  از کشورهای مختلف از جمله 
کرامنیک صحبت کردیم اما خیلی از آنها امکان اینکه به ایران بیایند را 
نداشتند و قبول نکردند. آخرین پیشنهاد این است که برای شطرنج بازان 
کمک مربی بگیریم. فعا انتخاب سرمربی خارجی منتفی شده و برنامه 
استخدام کمک مربی را داریم. وی در مورد انتخاب کمک مربی گفت: 
شطرنج بازان ما اکنون بین 10 تا 15 نفر برترین های دنیا هستند. نفرات 
بالایی آنها هم بازی و رقابت می کنند و هنوز مربی نیستند. بنابراین 
تعداد مربیانی که بتوانند بازیکنان ما را حمایت کنند محدود و بین 10 
تا 15 نفر در کل دنیا هستند که آنها هم هدایت بازیکنان درجه یک دنیا 
را برعهده دارند. اینکه آنها زمان خود را مدیریت و بهترین قراردادشان را 
بررسی کنند در تصمیمشان تاثیرگذار است. در کل دنیا 10 مربی برای 
شطرنج بازان تاپ وجود دارد. سرپرست فدراسیون شطرنج در پاسخ به 
این سوال که انتخاب کرامنیک منتفی است گفت: کرامنیک خودش لغو 
کرد. ما همچنان در حال مذاکره با سرمربیان خارجی هستیم. دنبال این 
هستیم که یک مسابقه دوجانبه تیمی با یک کشور دیگر برگزار کنیم. 
مذاکرات و مکاتبات این موضوع را مدیر تیم های ملی انجام می دهد. ما 
با مربیان زیادی مذاکره کردیم اما برخی زمان نداشتند تا به ایران بیایند. 
البته برای المپیاد جهانی که مسابقه مهمی است و قرار است بهترین تیم 
تاریخ شطرنج راهی این مسابقات شود سعی می کنیم یک مربی خارجی 
همراه تیم داشته باشیم. وی در خصوص برگزاری انتخابات هیات های 
استانی شطرنج اظهار کرد: در زمانی که به فدراسیون آمدم 15 هیات 
بدون رییس اداره می شد. تاکنون انتخابات سه هیات مازندران، خراسان 
جنوبی و فارس را برگزار کردیم. انتخابات سیستان و بلوچستان، قم و 
خراسان شمالی نیز در این ماه پیش رو برگزار می شود. سعی ما این 
است که دو مجمع دیگر را هم برگزار کنیم تا تکلیف 8 هیات قبل از 
سال جدید مشخص شود. دستورالعمل تطبیق  )شرایط احراز پست 
کاندیدای ریاست( باید توسط دفتر امور مشترک تصویب شود. اکنون 
در مرحله تصویب این موضوع هستیم. مجمع شطرنج این موضوع را 
تصویب کرد و به دفتر امور مشترک تفویض اختیار شده است. باید ابتدا 

این دستورالعمل تصویب شود بعد ثبت نام ها انجام شود.

بازیکن سابق پرسپولیس از حضور اوسمار 
در این تیم انتقاد کرد.

ضیا عربشاهی بازیکن سابق پرسپولیس 
درباره شکست این تیم مقابل الومینیوم 
اراک در لیگ برتر اظهار کرد: درست است 
که بازی ها نزدیک به 45 روز تعطیل بوده 
و تیم ها استراحت کردند اما در پرسپولیس 
به غیر از بیرانوند و کنعانی زادگان که در 
بازیکنان  اردوی تیم ملی بوده اند، سایر 
در تمرینات حضور داشته و با سایرین 
هماهنگ بوده اند. پرسپولیس در این بازی 
خیلی بد بازی کرد و این تیم 4 تا پاس 
به هم نمی توانستند بدهند و این باعث 
پرسپولیس  داد:  ادامه  او  است.  تاسف 
خیلی خوب شروع نکرد و خیلی بد بازی 
کرد. برای این تیم با این همه هوادار خوب 
نیست که یک نفر به اسم اوسمار مربی 
این تیم باشد. از آوردن این مربی انتقاد 
می کنم زیرا به نظرم در زمان گل محمدی 

و  نبوده  هم  کمکی  آنچنان  ایشان  هم 
فقط تمرین دهنده بوده است. باید بگویم 
گیرنده  تصمیم  پرسپولیس  در  اوسمار 
نیست و ارنج تیم با کمک بازیکنان انجام 
می گیرد و متاسفم برای تیم بزرگ که 
یک مربی کوچک را سرمربی تیم کرده اند.

بازیکن سابق پرسپولیس افزود: چرا یک 
مربی را آورده اند که در قواره تیم نیست. 

خود مدیریت و برخی از اعضای هیات 
مدیره در حال ضربه زدن به پرسپولیس 
هیات  رئیس  فقط شهریاری  و  هستند 
مدیره موافق این مربی خارجی نیست. 
می کردند  سرمربی  را  اسکوچیچ  باید 
زیرا کارش را بلد بود و فقط شاید کمی 
یک  هم  آن  که  بود  مدیریتش ضعیف 

دستیار بزرگ را کنارش قرار می دادند.

عربشاهی درباره شرایط نقل و انتقالات 
پرسپولیس بیان کرد: به نظرم فقط خرید 
باید  بازیکن  این  و  بوده  خوب  آل کثیر 
خودش را در این تیم نشان دهد. درباره 
بازیکن  این  بگویم  باید  قطری  بازیکن 
رهایش  قطری ها  خود  بود  خوب  اگر 
نمی کردند. نمی دانم چرا چنین بازیکنی 
جذب شد؟ این هم مانند نبیل باهویی 

است و جذبش بودار است.
او دربـاره ادامـه رقابت هـای لیـگ برتـر 
برای پرسـپولیس توضیـح داد: کار برای 
پرسـپولیس سـخت شـد زیرا تیم ها در 
نیـم فصـل دوم کمتـر امتیـاز از دسـت 
می دهنـد و از دسـت دادن ایـن 3 امتیاز 
چشـم  بـه  بیشـتر  بازی هـا  ادامـه  در 
خواهـد آمـد. امیـدوارم هرچـه زودتـر 
مدیریـت و اعضـای هیات مدیـره فکری 
بـه حـال کادرفنـی و شـرایط تیم کنند 
تـا تیم بیشـتر از این تیم ضربـه نخورد.

سرمربی سپاهان از عملکرد دفاعی تیمش روی گل دوم الهال ابراز تعجب کرد. سپاهان )پنجشنبه( در دور رفت مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا با نتیجه 3 بر یک مقابل الهال مغلوب شد. ژوزه مورایس در نشست خبری پس از 
دیدار با الهال در پاسخ به سوال ایسنا در خصوص ضعف خط دفاع تیمش و عدم تقویت در نقل وانتقالات نیم فصل، اظهار 
کرد: اولین ضعف ما در خط دفاعمان کارت قرمز بود. ضعف دیگری نمی بینم. گل های ما نیز ربط به سازماندهی تدافعی 
کل تیم دارد. گل دوم هم تعجب برانگیز بود. 9 بازیکنمان در برابر 5 بازیکنان الهال بود و گل خوردیم. وی افزود: تکل 
میتواند اتفاق بیفتد و تصمیم لحظه ای است. برخی کارت دارد و به نظرم این تکل آنقدر سنگین نبود، ولی کارت قرمز 
داشت و به دست داور بهانه داد.سرمربی سپاهان تصریح کرد: مقابل تیم خیلی خوبی بازی داشتیم. با یک بازیکن کمتر 
قطعا با چالش هایی مواجه می شویم. زجر کشیدیم و خودمان را قربانی کردیم. برخی اوقات تصمیمات درستی نگرفتیم 
ولی تا قبل اخراج بازی خوبی به نمایش گذاشتیم. مورایس با بیان اینکه با یک بازیکن کمتر در مقابل بهترین ترکیب 
آسیا قطعا بازی سختی خواهید داشت، تاکید کرد: به اندازه ای تجربه داشتند که اشتباهاتی نکنیم. بازی به یک باره تغییر 
می کند. بهترین بازیکن زمین از تیم ما بود و در لحظه آخر تغییر کرد، پس به قدری تاثیرگذار بوده است.خیلی موقعیت 
برای گل داشتیم که نزدیم، ولی هنوز تمام نشده است. بازی 3 بر 1 شد و کمی اوضاع فرق می کند. او ادامه داد: یک 
بازیکن ملی پوش در زمین داشتیم ولی در سمت مقابل 6 بازیکن ملی پوش در زمین بودند. گل خوردیم جوری که نباید، 
درباره داور نمی خواهم صحبت کنم ولی در تکل دانشگر پایش بالا بود و برای مصدومیت بازیکن نبود. خطای خطرناکی 
نبود و به عقیده من فوتبال بازی عدالت است. مورایس همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص تعداد بالای کارت های 

این فصل سپاهان، گفت: من معمولا به تمام سوالات پاسخ می دهم، اما امروز روز خوشحال کننده ای برای من نبود.

اتحادیه جهانی کشتی بدون توجه به درخواست های فدراسیون کشتی ایران، میزبانی رقابت های جهانی بزرگسالان 2024 
در اوزان غیر المپیکی را به آلبانی سپرد.  اتحادیه جهانی کشتی از انتخاب تیرانا پایتخت آلبانی به عنوان میزبان رقابت های 
قهرمانی جهان 2024 در اوزان غیر المپیکی خبر داد. این رقابت ها از 6 تا 9 آبان سال آینده و یک هفته پس از میزبانی 
آلبانی از مسابقات زیر 23 سال قهرمانی جهان 2024 در همان سالن برگزار می شود. انتخاب آلبانی به عنوان میزبان دو 
رویداد مهم قهرمانی زیر 23 سال جهان و قهرمانی اوزان غیر المپیکی بزرگسالان جهان در سال 2024 در شرایطی رخ 
داده که به دلیل مسائل سیاسی، سال گذشته میادی از دادن ویزا به تیم های ملی کشتی ایران برای حضور در رقابت های 
قهرمانی جهان زیر 23 سال در 2023 خودداری کرد اما با وجود اعتراض و رایزنی های فدراسیون کشتی طی ماه های 
گذشته، اتحادیه جهانی کشتی بار دیگر میزبانی رقابت های جهانی زیر 23 سال در سال 2024 را به این کشور داد و این 
بار نیز میزبانی مسابقات مهم جهانی بزرگسالان 2024 در اوزان غیرالمپیکی را به آلبانی سپرد. رقابت های جهانی 2024 
در 4 وزن غیر المپیکی 61، ۷0، ۷9 و 92 کیلوگرم کشتی آزاد و 4 وزن غیر المپیکی 55، 63، ۷2 و 82 کیلوگرم کشتی 

فرنگی از 6 تا 9 آبان 1403 در تیرانا پایتخت آلبانی برگزار می شود.

متاسفم یک مربی کوچک را سرمربی تیم کرده اند

مورایس: جز کارت قرمز دانشگر، ضعف دفاعی دیگری نداشتیم

شوک به کشتی ایران؛ آلبانی میزبان مسابقات جهانی ۲۰۲۴ شد

احساس عصبانیت و ناکامی توخل
 از شکست برابر لاتزیو

یاغیان عربستان نقره داغ شدند

لوئیس انریکه اصا از نمایش نیمه نخست شاگردانش در دیدار برابر رئال 
سوسیداد راضی نیست. پاری سن ژرمن مرحله حذفی لیگ قهرمانان 
اروپا را خوب آغاز کرد و نتیجه امیدوار کننده را برابر رئال سوسیداد به 
دست آورد. شاگردان لوئیس انریکه در بازی رفت برابر رئال سوسیداد 
توانستند با دو گل به پیروزی دست پیدا کنند. به نوشته مارکا، انریکه 
سرمربی پاری سن ژرمن در نشست خبری بعد از بازی گفت: باید به 
رئال سوسیداد تبریک گفت. عجب تیم خوبی دارند. چه رقابت زیبا و 
پایاپای بود. ممکن بود که نتیجه ای دیگر رقم خورد و آنها پیروز بازی 
باشند. سوسیداد بدون ترس و استرس بازی کرد. آنها ما را در این بازی 
اذیت کردند و فشار زیادی آوردند. وقتی نیمه اول را به یاد می آورم به 

این نتیجه می رسم که می شد نتیجه ای غیر از پیروزی ما رقم بخورد.

سرمربی بایرن مونیخ از نمایش شاگردانش در دیدار برابر لاتزیو در 
ورزشگاه المپیکو عصبانی و ناراحت است. روزهای تلخ  بایرن مونیخ 
اروپا  قهرمانان  لیگ  در  بار  این  بایرن  دارد.  ادامه  توخل  توماس  با 
شکست خورد تا انتقادها از توخل بسیار زیاد شود. بایرن که در دیدار 
رفت یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا در ایتالیا به مصاف لاتزیو 
رفت با یک گل شکست خورد. توخل در گفت و با سایت یوفا بعد از 
بازی گفت: از این شکست عصبانی و ناراحت هستیم و طبیعی است 
که احساس ناکامی کنیم. ما بازی را واگذار کردیم و لاتزیو برنده 
نشد.  او ادامه داد: نمی دانم که چرا در نیمه دوم به یکباره اعتماد 
به نفس بازیکنان از بین رفت. دلیلی برای توضیح این موضوع ندارم. 
من از بازیکنان خواستم که با قدرت حمله کنند و فوتبال هجومی 
را در دستور کار خود قرار دهند اما این اتفاق رخ نداد. برای شکست 
در این بازی هر کاری انجام دادیم. بازی در دست ما بود اما متاسفانه 
ایمان خود به پیروزی را از دست دادیم و چندین اشتباهات فردی 
انجام دادیم تا بازی را واگذار کنیم. توخل در پایان درباره این سوال 
که آیا نگران آینده اش نیست؟ گفت: نه! با این نتایج ناامید کننده ای 
که بایرن مونیخ با هدایت توماس توخل به دست آورده است بسیار 
بعید است که او فصل بعد هم سرمربی تیم باشد و در صورت ادامه 
نتایج ضعیف بعید نیست که در همین فصل جاری هم شغل خود را 
از دست دهد.بایرن مونیخ چند روز قبل هم در بوندسلیگا شکست 

سنگینی را برابر لورکوزن متحمل شد.

کریستیانو رونالدو از راز پیروزی تیمش در دیدار برابر الفیحاء سخن به 
میان آورد.  النصر توانست با درخشش کریستیانو رونالدو در دیدار رفت 
برابر الفیحاء در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به پیروزی دست 
پیدا کند. رونالدو تک گل النصر را در این بازی به ثمر رساند تا شاگردان 
کاسترو امیدوار به صعود به دور بعد باشند. رونالدو بعد از بازی در گفت 
و گو با سعودی اسپورت درباره پیروزی تیمش در این بازی گفت: راز 
پیروزی ما کار گروهی است. تیم در مسیر قرار می گیرد که سرمربی 
می خواهد. ما به ریتم خود قبل از تعطیلی لیگ نزدیک شده ایم و می 
خواهیم دوباره به روند خوب خود برگردیم. او ادامه داد: پیروزی های تیم 
آغاز خواهد شد و من هم می خواهم روند خوب خود را در سال 2023 
ادامه دهم. به هدف خود دست پیدا خواهیم کرد. رونالدو در دیدار برابر 

الفیحاء به رکورد 1000 بازی باشگاهی رسید.

پیشکسوت پرسپولیس: 

مسلم مقصودی معتقد است که با حضور مربیان کوبایی 
انگیزه ملی پوشان بوکس بالا رفته و باید برای نتیجه 

گرفتن، به این مربیان زمان داد.
مسلم مقصودی درباره شرایط تیم ملی بوکس ایران 
المپیک 2024  انتخابی  از حضور در مسابقات  پیش 
پاریس، توضیح داد: اردوها با توجه به حضور مربیان 
کوبایی شرایط خوبی داشته است. هم فونتس و هم 
فونتانا که به تازگی سرمربی تیم ملی شده، مربی رزومه 
داری هستند و ملی پوشان با حضور این مربیان با انگیزه 
منظم  تمرینات  خوشبختانه  می کنند.  تمرین  بالایی 
پیگیری می شوند. او درباره تورنمنت تدارکاتی بلغارستان 
هم که با کسب مدال برنز او همراه بود، تصریح کرد: این 
مسابقات برای آماده سازی تیم قبل از حضور در رقابت 
های جهانی و انتخابی المپیک خیلی خوب بود. البته 
تیم ما از تمرینات استقامتی تازه خارج شده بود که عازم 
این رقابت ها شدیم، به همین دلیل کمی از نظر عملکرد 
آنطور که باید کار نکردیم. در مجموع اما عملکرد تیمی 
ما امیدوار کننده بود و امیدواریم که در مسابقات مهم 

پیش رو نتایج قابل قبولی را به دست آوریم.
ملی پوش بوکس ایران افزود: مسابقات بلغارستان سطح 
بالایی داشت و واقعا به اعتقاد برخی ها حتی سطح آن 
از قهرمانی آسیا هم فراتر بود. همه کشورهای صاحب 
نام جهان در رشته بوکس مثل ازبکستان، قزاقستان، 
هند و ... در این مسابقات حضور داشتند. خوشبختانه 
توانستیم دو مدال برنز هم بگیریم. دارنده مدال برنز 
تورنمنت بین المللی بلغارستان گفت: متاسفانه برخی 
از بوکسورهای ما اسیر ناداوری شدند که عادی است، 
برخی قرعه بدی داشتند و برخی هم به دلیل خارج 
شدن از تمرینات استقامتی، به شرایط مسابقه نرسیده 

بودند. در کل نتیجه این تورنمنت تدارکاتی برای تیم ما 
مثبت بود. مقصودی درباره تفاوت تمرینات تیم ملی 
بوکس زیر نظر مربیان کوبایی با تمرینات مربیان داخلی 
مربیان  از همه  که  بنده صادقانه می گویم  نیز گفت: 
دارند.  آن ها سطح خوبی  و همه  گرفته ام  یاد  داخلی 
در کل اما وقتی اسم مربی کوبایی بالا سر تیم باشد، 
بوکسورها باانگیزه زیاد تمرین می کنند. ضمن اینکه 
برای ارزیابی عملکرد این مربیان که رزومه خوبی هم 

دارند، باید صبر داشت و تا مسابقات آینده صبر کرد.
مسابقات  از  پیش  تا  که  داده اند  قول هایی  مدیران 
جهانی و انتخابی المپیک، شرایط را بهبود می بخشند تا 
بوکسورها با انگیزه خوبی راهی میادین شوند. ملی پوش 
مسابقه  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  ایران  بوکس 
تدارکاتی دیگری هم پیش رو دارند یا خیر، تصریح کرد: 
ما دیگر زمانی برای مسابقات تدارکاتی نداریم و حدودا 
20 روز تا قبل از مسابقات مهلت داریم. از الان وارد 
تمرینات سرعتی خواهیم شد و زمان اجازه نمی دهد در 

تورنمنت دیگری حضور یابیم.

ملی پوش بوکس: باید به مربیان کوبایی زمان داد
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معصومه طاهری / کیمیای ایران: 
که  دوستان  از  یکی  پیش  چندی 
در فرانسه مشغول به تحصیل است 
خود  کانال  در  را  جالبی  مطلب 
گذاشته بود: ما که همیشه در ایران 
با عبارات انگلیسی آشنا بودیم و به 
 save قول دوستمان حتی مترادف
اینجا  نمی دانستیم،  فارسی  به  را 
با  کارها  ابتدایی ترین  انجام  گاهی 
رایانه وقت زیادی از ما می گیرد چون 
 paste باید جستجو کنیم که مثا
و...   coller می شود  فرانسوی  به 
فرانسوی ها  دست  از  کلی  خاصه 
شاکی بودم که چرا زبان رایانه هایشان 
بین المللی!(  علمی  )زبان  انگلیسی 
برقرار  من  در  حس  این  نیست... 
بود تا این که در سفری به هلند، در 
فرودگاه آمستردام، نیاز اضطراری به 
نت پیدا کردم و موفق به اتصال به نت 
فرودگاه نشدم؛ فضایی در فرودگاه بود 
که رایانه هایی برای استفاده مسافران 
با نت بود. نیاز به یک تماس داشتم 
پیام  صفحه  به  رفتن  راه  تنها  و 
باید  راحت  خیلی  بود.  میلم  جی 
جستجو  را  میل  جی  و  می نشستم 
می کردم و با رمز و ... وارد صفحه ام 
می شدم. اما همین فرایند ساده کلی 
هم  آنجا  چون  چرا؟!  کشید،  طول 
مانند فرانسه زبان همه کامپیوترهای 
فرودگاه انگلیسی نبود، بلکه به زبان 
یعنی  بودند،  شده  تنظیم  هلندی 
فرودگاهی  در  هم  )آن  داچ!.  زبان 
و  رفت  آن  در  ملیت ها  همه  از  که 
ایران  یاد  که  بود  آنجا  دارند...(  آمد 
بعضی  زمانی  یک  که  وقتی  افتادم، 
رایانه هایشان  ویندوز  زبان  آمدند 
را فارسی کردند یا مثا زبان ورد و 
اکسل را فارسی کردند خیلی ها آنها 
را دست انداختند که بابا شما دیگه 
کی هستید! مگر این برنامه ها را شما 
ساختید؟ مگر کامپیوترها را ایرانی ها 

ساختند که اسمش را به رایانه تغییر 
می خواهید  دیگه  چقدر  داده اند، 
خودتان را بسته تر از این بکنید؟ بس 
برخی  که  شد  همین  دیگر...  کنید 
اینکه  برای  و  کردند  نشینی  عقب 
انداخته نشوند  نکرده دست  خدایی 
و برچسب عقب مانده نخورند! مجدد 

رو به زبان انگلیسی کردند...
سخنان  یادآور  داستان  این 
رهبری  معظم  مقام  گایه مندان 
این  از  پیش  که  است  دیداری  در 
و  آموزش  مسئولان  و  معلمان  با 
بودند:  فرموده  و  داشتند  پرورش 
به  دیگر  کشورهای  در  جان!  آقا 
این مسئله توجه می کنند و جلوی 
زبان  توسعه   و  دخالت  و  نفوذ 
پاپ  از  ما حالا  را می گیرند؛  بیگانه 
کاتولیک تر شده ایم! آمده ایم میدان 
اینکه  بر  عاوه  و  کرده ایم  باز  را 
خارجیِ  زبانِ  کرده ایم  را  زبان  این 
داریم  مدام  مدارسمان،  انحصاریِ 
در  پایین؛  مقاطع  در  می آوریمش 
دبستانها و در مهدِکودک ها! چرا؟ ما 
که می خواهیم زبان فارسی را ترویج 
و  عالم خرج کنیم  باید یک  کنیم، 
زبان  کرسی  وقتی   بکشیم.  زحمت 
باید  میکنند،  تعطیل  یک جا  در  را 
که  بگیریم  دیپلماتیک  تماسهای 
کردید.  تعطیل  را  زبان  کرسی  چرا 
گرفتن  دانشجو  اجازه   نمی گذارند، 

برای  نمی دهند،  امتیاز  نمیدهند، 
می  یک جا  را  فارسی  زبان  اینکه 
ما  آن وقت  کنیم؛  ترویج  خواهیم 
با پول  را خودمان  آنها  زبان  بیاییم 
با  خودمان،  خرج  با  خودمان، 
کنیم.  ترویج  خودمان  مشکات 

این عقائی است؟
 البته قبول داریم انگلیسی زبان ساده 
و روان است ولی همه جا هم نماینده 
خیلی  و  نیست  توسعه  و  پیشرفت 
کشورهای پیشرفته  به زبان خودشان 
می دهند.  بها  یگانه  زبان  از  بیشتر 
مثا در ایتالیا مردم به زبان خودشان 
تعصب عجیبی دارند دوستی می گفت 
کنیم  سوال  انگلیسی  اگر  ایتالیا  در 
کسی پاسخ نمی دهد  مگراینکه به 
زبان ایتالیایی حرف بزنیم. ایتالیایی ها 
انگلیسی  زبان  یادگیری  اهل  زیاد 
مثل ما نیستند با این حال پیشرفت 
خود را هم دارند و در علوم و صنایع 
مختلف از قدرتهای برتر دنیا محسوب 
کوربوچی  پروفسور  مثا  می شوند. 
و  ایتالیا  وزیردارایی  سابق  معاون 
وکیل پایه یک مشهور اروپایی که در 
زمینه  تروریسم و دفاع از مسلمانان 
فعالیت برجسته زیادی دارد زمانی که 
آنیلی  ادواردو  انجمن  درخواست  به 
برای پی گیری پرونده شهید ادواردو 
آنیلی با یک تیم ایرانی وارد همکاری 
خودش  مادری  زبان  به  تنها  شد 

ایتالیایی تسلط داشت؛ درحالی که 
به  که  ایرانی  تیم  تخصصی  ورود 
انگلیسی اشراف داشتند به این زبان 
مقدور نبود وی بدون کمک مترجم 
ایتالیایی حتی یک کلمه انگلیسی هم 
نمی دانست وقتی این قضیه را جویا 
شدیم گفت: من ایتالیایی هستم نه 
انگلیسی به هر کشوری که هم که 
می روم ایتالیایی حرف می زنم. یا در 
کشور هلند  تابلوها و بنرهای سطح 
شهر هیچ کدام به انگلیسی نیستند 
تا  است  کرده  اعام  هلند  دولت  و 
به  که  را  عالی  آموزش  برنامه های 
می شوند،  تدریس  انگلیسی  زبان 
فرهنگی  مسئولان  کند.  محدود 
زبان  نفوذ  از  هم  فرانسه  کشور 
جوانان  میان  خصوص  به  انگلیسی 
سری  یک  با  و  کردند  نگرانی  ابراز 
می کنند  تاش  تدابیری  و  برنامه ها 
تا مانع از این سلطه بشوند. آموزش 
از حساس ترین  یکی  انگلیسی  زبان 
است،  فرانسه  زبان  در  موضوعات 
چراکه کشور فرانسه به زبان فرانسوی 
و جایگاه آن در جهان فخر و مباهات 
با تعصب  بسیاری دارد برای همین 
به  دروس  فرانسه  دانشگاههای  در 
نمی شود.  تدریس  انگلیسی  زبان 
روزنامه های معتبری چون فیگارو هم 
به صورت هفتگی یک روز مشخصی 
مختلف  ابعاد  در  فرانسه  زبان  به  را 
اختصاص داده است. بااین اوصاف ما 
برای حفظ زبان فارسی که بسیار هم 
مورد تاکید شخص اول مملکت است 
چه تدابیری اندیشیده ایم؟!  و چه زیبا 

گفت فردوسی : 
اگـر  باشـد مـرد  اگـر تهمینـه  زن 

تهمتـن چـون 
پس سام من به مردان و زنان فارسی

زنـده باد هر کس سـخن مـی گوید 
از لفظ دری

آفرین بر هر که باشد پاسبان فارسی

از  استقبال  برای رژه ها و مراسم رسمی  بیشتر  بادی که  ارکستر سازهای 
مقام های بلندپایه و مهمانان رسمی خارجی است، می تواند ارتباط و پیوند 
بهتر و بیشتری با مردم داشته باشد و بر ارتقا سطح کیفی ارکسترهای نظامی 
کشور بیانجامد.  ارکستر »ترنم فتح« رزم نوازان دسته موزیک رزم نوازان ارتش 
جمهوری اسامی ایران در سومین شب از سی ونهمین جشنواره بین المللی 
موسیقی فجر شامگاه )چهارشنبه 25 بهمن ماه( رپرتوار اجرایی خود را در قالب 
دو طیف آثار رزمی حماسی و تغزلی خاطره انگیر در محل تالار وحدت تهران 
به روی صحنه برد. »رزم نوازان« سال گذشته در همین جشنواره موسیقی 
فجر با قدرت هر چه تمام تر حضور یافتند و تحسین صاحب نظران را برانگیخت؛ 
امسال با این پس زمینه، خبرنگاران، کم و بیش دیگر اجراهای همزمان با این 
اجرا در سالن های دیگر را حتی برای دیدن دقایقی از کنسرت رزم نوازان رها 
کرده و خود را به تالار وحدت رساندند. دینامیک مطلوب ارکستر و اجرای تمیز 
و ژوست سازهای بادی از ارکستری که با لباس فرم نظامی بر صحنه تالار 
وحدت حضور یافته بودند، چشم نواز بود. رپرتوار اجرایی این گروه در سطح 
قابل توجهی با سال گذشته فرق داشت و به جهت جذب مخاطب غیرنظامی و 
ایجاد تعامل تبادل انرژی، حتی از قطعات معروف خارجی همچون »لیتالیانو« 
استفاده شده. بود. در همین قطعه نوازنده ساکسیفون با مهارت و تسلط سولوی 
این اثر معروف را با اکمپانیمان ساکسیفون تنور، باریتون، ترومبونها و باسو البته 
یک کیبورد برای فضاسازی قطعه مذکور، به اجرا درآورد. از دیگر تفاوت های 
رپرتوار امسال با سال گذشته بهره از قطعات باکام موسیقی ایرانی بود. آثاری 
که برای شنوندگان آشناست و حسی خاطره انگیز در حاضرین ایجاد می کرد. 
»دگرچه می خواهی« به آهنگ سازی حبیب الله بدیعی، »ارتش دلاور« به 
آهنگ سازی بهزاد عبدی، »مجموعه مینیاتورهای ایرانی«، »شکوه سادگی« 
به آهنگسازی سعید نیازی، »ایران ایران« به آهنگسازی تورج نگهبان و »ای 
ایران« به آهنگ سازی روح الله خالقی از جمله این آثار بودند که توسط تمام 
یخش های ارکستر رزم نوازان و همراهی گروه کر و ووکالیست به اجرا درآمد. 
که البته متاسفانه انتخاب ووکالیست یا تک خوان و بع خصوص انتخاب گام 
نامتناسب برای خواننده تاثیری هرچند اندک بر کیفیت خوب ارکستر رزم آوران 
گذاشته بود. با وجود این، ارکستر رزم نوازان از منظر هارمونیک و کنترپوئنتیک، 
شاخصه های استاندارد یک ارکستر برس)بادی( را دارا بود. نوانس ها )شدت( و 
اکِسنت های )تاکید بر شدت( درست نوازنده های سازهای دشوار بادی، نفس 
گیری پیچیده و طاقت فرسای ترمپت نوازان، نمود شایستگی این هنرمندان 
بود که در شب سوم از سی و نهمین جشنواره موسیقی فجر تنوعی از جنس 
موسیقی نظامی را برای مردم به ارمغان آورده بودند. ارکستر سازهای بادی 
که به ویژه در کشور ما عموما مختص به امور نظامی، رژه ها و مراسم رسمی 
استقبال از مقام های بلندپایه و مهمانان رسمی خارجی است، می تواند ارتباط 
و پیوند بهتر و بیشتری با مردم داشته باشد و این ارتباط دوسویه می تواند با 
استقبال و انرژی ای که از مردم می گیرد بر ارتقا سطح کیفی ارکسترهای 
نظامی کشور بیانجامد. نوع انتخاب و چینش رپرتوار، استفاده از برخی قطعات 
موسیقی جز در حوزه سازهای بادی، آثار شاخص موسیقی کاسیک غری که 
برای سازهای برس نوشته شده یا قابل انتقال برای این بخش باشد، بهره از آثار 
شناخته شده موسیقی های پاپیولار )عمومی و محبوب( و البته ترجیحا بدون 
کام، می تواند هم به غایت باعث ارتقاء سطح نوازنده ها و ارکستر شود هم 
می تواند باعث آشنایی بیشتر مردم و گسترده تر شدن دایره مخاطبین این 

موسیقی شود و به موسیقی ای کاما مردمی بدل شود.      

شب ارتشی جشنواره موسیقی فجر؛
 »رزم نوازان« مردمی تر شد

بانوان »پارلا« موسیقی آذربایجانی را در 
پایتخت طنین انداز کردند

آفرین بر هر که باشد پاسبان فارسی

گروه موسیقی بانوان »پارلا« با اجرای آثار فولکلور آذربایجانی در چهارمین 
به  تالار وحدت  در  فجر  بین المللی موسیقی  نهمین جشنواره  و  روز سی 
روی صحنه رفتند. کنسرت گروه موسیقی بانوان »پارلا« به سرپرستی و 
خوانندگی ماریا یزدانی از استان آذربایجان شرقی و شهر تبریز پنجشنبه- 
26 بهمن ماه- در چهارمین روز سی و نهمین جشنواره بین المللی موسیقی 
فجر در تالار وحدت برگزار شد. این کنسرت که با اجرای حرکات آیینی و 
سنتی فولکلوریک آذربایجانی به سرپرستی فاطمه محمدی همراه بود، در 
مقایسه با سایر کنسرت های موسیقی بانوان که امسال در جشنواره موسیقی 
فجر امسال برگزار شد، با استقبال قابل توجهی از مخاطبان روبه رو شد و 
بسیاری از مخاطبان با قطعاتی که در این کنسرت اجرا می شد، همراهی و 
همخوانی می کردند. تمامی قطعات اجرا شده در کنسرت »پارلا« به زبان 
آذری بود و تنها یک قطعه به زبان فارسی و به افتخار مخاطبان فارسی زبانی 
که در این کنسرت حضور داشتند، اجرا شد. ماریا یزدانی در این کنسرت 
طی سخنانی ضمن قدردانی از برگزارکنندگان این رویداد و معرفی گروه 
»پارلا« اظهارداشت: اعضای این گروه که در کنسرت هنرنمایی می کنند، 
ماه ها و سال ها زحمت و سختی متحمل شدند تا بتوانند امروز روی صحنه آثار 
شایسته ای را اجرا کنند. وی گفت: از غامرضا میرزاده رئیس انجمن موسیقی 
آذربایجان شرقی و همسرم قدردانی می کنم که شرایط حضور گروه »پارلا« 
را در تهران و در جشنواره موسیقی فجر فراهم کرده است، اردیبهشت سال 

آینده، کنسرت دیگری را در تهران خواهیم داشت.
سودا مارال باشی )پیانو(، دورنا مارال باشی، آیار جهانگیری )کمانچه(، فاطمه 
سعیدی و سئویل اقدسی )تار(، مهدیس شریفی )قانون(، سمیرا مرکب سازی 
)قارمون(، لیا برزگر )ناغارا(، آیلین میرزازاده )پرکاشن و بک وکال( نوازندگان 
و سویل زهدی، الناز جدیری، تینا احمدزاده، معصومه علیزاده، هانیه پیری، 
الناز نوریس، صفا پناهی، ندا دانایی فر، نیایش رحمتی، آیار احسنی و مه لقا 

بابازاده اعضای گروه حرکات آیینی این کنسرت بودند.
گروه موسیقی »پارلا« تبریز با هدف ایفای نقش موثر بانوان در موسیقی غنی 
آذربایجان شکل گرفته و کنسرت های این گروه پیش از این سال های 1396 
و 1398 در تهران برگزار شده بود. »پارلا« عاوه بر تهران، در شهرهای تبریز، 

ارومیه، اردبیل و زنجان روی صحنه رفته است.
ماریا یزدانی خواننده و سرپرست گروه »پارلا« فعالیت موسیقایی خود را از 
سال 13۷6 در گروه کودک و نوجوان صدا و سیمای مرکز تبریز آغاز کرده 
است. وی آواز، سلفژ و صداسازی را زیر نظر اساتیدی همچون اسفندیار قره 
باغی، خسرو نژادآریا، مسعود امیرسپهر و رضا رنج آزمای فرا گرفته است. از 
فعالیت های این هنرمند می توان به همکاری با گروه های موسیقی »باریش«، 
»آوای شهریار«، »ایماژ« و »سس« به عنوان گروه کُر و بک وکال اشاره کرد.

همکاری در تولید و اجرای ده ها موسیقی نمایش، فیلم و سریال، برنامه های 
تلویزیونی و آلبوم های موسیقی و حضور در جشنواره های متعدد داخلی و 
خارجی، اجرای موسیقی در هفته های فرهنگی ایران در کشورهای ترکیه، 

ترکمنستان و آذربایجان نیز از دیگر فعالیت های یزدانی است.
سی  و نهمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به همت دفتر موسیقی 
معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، توسط انجمن موسیقی 
ایران با همکاری بنیاد رودکی به دبیری رضا مهدوی از 23 تا 28 بهمن ماه 
امسال در بخش های رقابتی )جایزه باربدَ( و غیررقابتی همزمان در تهران و 
14 استان دیگر در حال برگزاری است و جایزه ترانه،  جایزه موسیقی و رسانه، 

بخش سرود و نشست های پژوهشی برنامه های دیگر این دوره است.

 چهلمین دوره مسابقات بین المللی قرآن کریم با حضور 99 قاری و حافظ قرآن از 44 کشور جهان 
در سالن اجاس سران کشورهای اسامی در تهران آغاز شد.   چهلمین دوره مسابقات بین المللی 
قرآن کریم با حضور 99 قاری راه یافته به این دوره از مسابقات از 44 کشور جهان با میزبانی سازمان 
اوقاف و امور خیریه عصر پنجشنبه - 26 بهمن - در تهران آغاز به کار کرد.در این دور از مسابقات 

قاریانی از کشورهای مالزی، مصر، الجزایر، عربستان، ترکیه، اندونزی، لبنان، هند، هلند، آلمان، آمریکا، 
تونس، روسیه، ساحل عاج، سریانکا، سنگاپور، سنگال، سوریه، عراق، کانادا، فلسطین، فیلیپین، 
پاکستان، انگلیس، نیوزلند، لیبی، افغانستان، بنگادش، نیجر، عمان، تانزانیا، برونئی، تایلند، بوروندی، 

اتیوپی، تونس، نیجریه، سومالی، اوگاندا، و ایران در چهار بخش با هم رقابت می کنند.

جلال طاهری:  فاطیما الیزابت کیتس اولین زن انگلیسی که 
در سال 188۷ به اسام گرویده بود و از سال 1900 به ناحق 
کشته شده بود، در حالی که تنها 35 سال داشت و سالها او را 
فراموش کرده بودند و به مرور زمان او از خاطره معاصرانش و 
نسل های بعد پاک شد، نه یادبودی، نه سنگ قبری و نه حتی 
مجسمه ای برای او وجود ندارد و یک قرن ناشناس و گمنام 
ماند. حمیده محمود، 3۷ ساله مدیر مدرسه ای در لندن به نام 
او، تاش کرد تا خاطره درخشان اولین زن مسیحی که در 
انگلستان ویکتوریایی دعوت خدا را اجابت کرد ومسلمان شد، 
برای همیشه در برزخ تاریخ مدفون نشود و زنده گردد. این 
زن بیش از هر کس دیگری برای بازسازی یادبودی نسبت به 
فاطیما الیزابت کیتس، متولد فرانسیس الیزابت موری، احساس 
وظیفه کرده است؛ زنی که به عنوان زن »شجاع« توصیف می 
شود، به ویژه به دلیل »دفاع از چیزی که به آن اعتقاد داشت« 
در تمام مدت وجودش موفق شد تا قبر او را در سال 2020 پیدا 

کند، جایی که هیچ کس تا به حال از آن خبر نداشته است .
او می گوید: »من مسلمانی هستم که اینجا در انگلیس بزرگ 
شده ام و مدرسه ای برای بچه های مسلمانی که اینجا به دنیا 
می آیند را اداره می کنم، می خواستم از طریق داستان زیبا و 

باورنکردنی فاطمه الیزابت کیتس، حس تعلق آنها به سرزمینی 
را تقویت کنم که در آنجا بدنیا آمده اند«

وجدان  ناپذیر  خستگی  کننده  بیدار  این  محمود  حمیده 
ها را توسط فاطیمه توضیح می دهد: هنگامی که تنها 22 
سال داشت و نامش فرانسیس بود درکنفرانسی شرکت کرد 
و با سخنان شیخ عبدالله کویلیام وکیلی از لیورپول متحول 
شد کسی که تاریخ نام او را هم به عنوان اولین فردی که به 
اسام گروید و هم بنیانگذار یکی از اولین مساجد در انگلیس 
ثبت کرده است. حتی خانواده سلطنتی آن زمان از او کتابچه 

راهنمای کوچکی درباره اسام درخواست کرده بود.

به لطف جمع آوری کمک های مالی  پایان سال 2022،  از 
انگلیسی که 122 سال  امیره اسکاریسبریک، مادری  توسط 
بعد، راه او را ادامه داد و مسلمان شد، سرانجام سنگ قبری 
برای فاطیما الیزابت کیتس تهیه و گذاشته شد و می گوید: 
»فقط تصور کنید، او اولین زن انگلیسی بود که در قرن نوزدهم 

مسلمان شد، اولین زن مسلمان در لیورپول !
امیره اسکاریسبریک می گوید با وجود اینکه فاطیما تنها 35 
سال داشت، میراثی از خود به جا گذاشت که بسیار ارزشمند 
است که منبع الهامی برای جامعه مسلمانان انگلیس است و این 
قابل ستایش می باشد. مبارزه او مبارزه ما است و من مطمئن 
هستم که شرایط او خیلی سخت تر از مبارزه ای بود که امروز 
ما داریم. مثال او بسیار قوی، چشمگیر و الهام بخش است! 
هنگامی که فاطیما از گمنامی بیرون آمد، سکوت طولانی در 
محوطیه آرامگاه فاطمه الیزابت کیتس برقرار شده بود، سپس 
با دعا و صوت قرآن این سکوت شکسته شد. این آخرین متنی 
است که توسط فاطیما الیزابت کیتس در سال 1892 خوانده 
شده است و مسلمانان لیورپول آن را بروی سنگ قبرش حک 
کردند: »باشد که همیشه به هشداری که خداوند داده است 

توجه کنیم تا با خیال راحت راه بهشت را در پیش بگیریم.«
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بعد از 1۲0 سال سنگ قبری بر قبر اولین زن انگلیسی رهیافته گذاشته شد

چهلمین دوره مسابقات بین المللی قرآن كریم آغاز شد

پوستر

وزیر فرهنگ: وظایف قرآنی وزارتخانه ها به زودی ابلاغ می شود
زودی  به  گفت:  اسامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
تکالیف  و  وظایف  از  مشخصی  و  مفصل  برنامه 
قرآنی هر کدام از وزارتخانه ها و نهادهای دولتی 
اباغ می شود. محمدمهدی اسماعیلی  در آیین 
گشایش چهلمین دروه مسابقات بین المللی قرآن 
کریم که در سال اجاس سران کشورهای اسامی 
برگزار شد، اظهار داشت: جمهوری اسامی ایران 
قبل  روز  اسام است و چند  ام القرای  به عنوان 
جشن های آغاز چهل و ششمین سال انقاب را 
برگزار کرده است، انقابی که یادآور نهضت قرآنی 
امام خمینی )ره( است و امروز شاهد قدرت جهان 
با  اسام هستیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی 
برابر  در  غزه  مردم  ماهه  پنج  مقاومت  به  اشاره 

صهیونیستها گفت: آنها زیر حمات وحشیانه رژیم 
اشغالگر قدس قرار گرفته و مقاومت می کند، این 
قدرت قرآن است که این گونه فضای مقاومت را 
رقم زده است و امروز دشمن صهیونیستی را به 
زانو درآورده است. همه وعده های الهی را در این 
مقاومت دیدیم. در تابستان امسال در غرب که 
مدعی آزادی بیان است جریان قرآن سوزی به 
راه انداختند و پیروان قرآن طوفان الاقصی را به 
راه انداختند. اسماعیلی با بیان اینکه در چهلمین 
دوره مسابقات قرآن از 110 کشور شرکت کننده 
شورای  مجلس  گفت:نمایندگان  دارد،  وجود 
و  قرآنی  فعالیت های  همه  پشتیبان  اسامی 
مسابقات  گسترش  با  امسال  هستند،  فرهنگی 

قرآن روبه رو هستیم و نگاه دولت این است که 
همه نهادهای دولتی تکالیف مشخصی را در حوزه 
قرآنی ایفا کنند و برنامه مفصلی در دولت تهیه 
شده و به زودی اباغ خواهد شد. چهلمین دوره 
مسابقات بین المللی قرآن کریم با حضور 99 قاری 
بین المللی جهان با شعار »یک کتاب، یک امت، 
در  اسفند  دوم  تا  بهمن  از 26  مقاومت«  کتاب 
سالن اجاس سران کشورهای اسامی در تهران 
برگزار می شود.این دوره از مسابقات در دو بخش 
خواهران و برادران بالای 18 سال در رشته های 
قرائت تحقیق، ترتیل و حفظ کل قرآن برگزار می 
شود و درحدود 40 شبکه تلویزیونی اخبار این 

دوره از مسابقات را پوشش می دهند.

فاطیما الیزابت کیتس؛


